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Pe şantierele construcţiilor de locuinţe

Situaţii contradictorii 
fu îndeplinirea pianului

Pentru a cunoaşte stadiul în ca
re se găseşte la această dată, des
tul de înaintată de altfel, construc
ţia de locuinţe, am întreprins un 
raid pe şantierele din municipiul 
Sibiu. La început însă, am avut 
o scurtă discuţie cu directorul ad
junct al Băncii de investiţii, 
sucursala Sibiu, Anatole Balaban. 
„Am plăcerea să constat un fapt 
pozitiv — ne mărturiseşte interlo
cutorul. In două decade din no
iembrie s-a realizat planul opera
tiv pe întreaga lună. Ba mâi mult, 
s-au recuperat din rămînerile în 
urmă circa un milion lei. Aceasta 
înseamnă că, pe lingă timpul care 
i-a favorizat, constructorii şi-au 
luat rolul în serios. Acest ritm va 
permite realizarea şi darea în 
funcţiune a tuturor apartamente
lor planificate pe acest an. Dar — 
a ţinut să precizeze în continuare 
interlocutorul — trebuie să spun, 
bineînţeles, nu cu plăcere, că an
gajamentul luat de constructori la 
conferinţa judeţeană de partid din 
decembrie 1968, de a realiza toate 
apartamentele pină la 1 decem
brie a.c., nu se va respecta“.

Acest lucru aveam să-l consta
tăm şi noi pe teren. Pe şantierul 
din Ţiglarilor, investigaţiile le-am 
început în compania maistrului 
principal Andrei Reisenauer. „Pî- 
nă la sfîrşitul anului vom da toate 
apartamentele în folosinţă — ne-a 
declarat şeful de şantier. Totoda
tă vom crea front de lucru care 
ne va uşurH .uc.lt munca în anul 
viitor“.' 1
' Ilar," să v^cie'm' concret' câte bste 

situaţia în acest nou cartier. Din 
planul de 370 apartamente, 130 
au fost date în folosinţă cu două 
luni în urmă. Restul lucrărilor se 
găsesc în diferite stadii care în 
orice caz, nu vor permite recep- 
ţionarea şi repartizarea către be
neficiari a nici unui apartament 
înainte de 1 decembrie. Iată deci 
că în ultima lună a anului vor 
trebui date în folosinţă 240 de a- 
partamente.

împărtăşind optimismul tovară
şului director A. Balaban, trebuie 
să recunoaştem că, faţă de situa
ţiile anterioare, consemnate de alt
fel în cîteva articole publicate, în 
prezent şantierul este mult mai

animat. Şi rezultatele sínt mai bu
ne. La blocul B 1 (2 tronsoane a 
60 apartamente) se fac ultimele 
finisări în interior şi se instalea
ză obiectele sanitare, aşa că la 1 
decembrie se va putea vorbi de 
o dare în funcţiune. La fel, în 
toate tronsoanele s-au terminat şi 
instalaţiile de încălzit. Şi la blo
cul B 2 lucrările sínt avansate. In 
două-trei zile se termină zidăria, 
iar în paralel, la celelalte nivele, 
se execută tencuielile interioare, 
zugrăvelile şi parchetatul.

Un alt bloc care trebuie predat 
pînă la sfîrşitul aiului (construc
torul consideră totdeauna că tri
mestrul IV înseamnă 31 decem
brie) este şi B 4. Aici, în tot cursul 
verii aproape că nu s-a făcut ni
mic. Acum, la un tronson se lu
crează la acoperiş, iar la celălalt 
se zideşte etajul IV.

Concret, din valoarea de plan 
de 10,3 milioane lei din acest an 
s-a realizat pînă la 20 noiembrie 
7 385 000 lei. A rămas destul de 
mult, dar, după cum ne spunea 
maistrul A. Reisenauer, vor mai 
trebui executate la anul tencuie
lile exterioare, care din cauza tim
pului înaintat nu se vor mai pu
tea termina, în plus s-au făcut şi 
ceva economii faţă de devize.

Timpul favorabil şi măsurile or
ganizatorice de ultimă oră au per
mis colectivului de pe şantierul 
Ţiglarilor să atace, am putea spu
ne, îr.tr-o proporţie destul de ma
re lucrările ce vor constitui front 
de lucru pentru iernă şi*, se înţe
lege, pentru planul anului viitor. 
La blocul B 3 ambele tronsoane 
au fundaţia turnată şi sínt mon
tate cofrajele pentru elevaţie. De 
asemenea, blocul C 1 este atacat, 
avînd în prezent fundaţia la două 
tronsoane şi săpăturile pentru al 
treilea. „Pînă la 31 decembrie, ne 
asigură şeful lotului, vom avea ri
dicată zidăria şi la două nivele din 
tronsoanele I şi II ale blocului 
B 3. Totodată am luat măsurile 
corespunzătoare pentru a se putea 
lucra la zidărie şi pe timp frigu
ros“.

De apreciat strădania întregului 
colectiv condus de maistrul A. 
Reisenauer, de a realiza sarcinile
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In magazinele I.C.S.T.I. Sibiu
La I.C.S.T.I. Si

biu au fost puse în 
vînzare zeci de mo
dele de cismuliţe din 
piele şi P.V.C. pen

tru femei şi copii. 
De asemenea, în 
magazinele de pro
fil au sosit paltoane 
pentru femei, băr

baţi, copii — execu
tate după ultima li
nie a modei — pă
turi, plapume, ja
chete, pulovere.

C onstruct« n oi la  Avrig
In Avrig se construieşte un 

complex comercial care va cu
prinde restaurant, grădină de 
vară, alimentară, raion de în
călţăminte. Noul obiectiv va fi 
dat în folosinţă în anul 1970.

De asemenea, în aceeaşi co
mună, se mai construieşte o 
prelungire la căminul cultural, 
care va cuprinde, printre alte
le, cabina operatorului cinema
tografic şi o bibliotecă.

Reţea de apă potabilă reali
zată prin muncă patriotică

Strada Reşiţa, situată într-un cartier de margine a munici
piului Sibiu, era lipsită pînă acum dc apă potabilă, locuitorii 
ei fiind nevoiţi să o transporte de la distanţe apreciabile. Prin- 
tr-o recentă iniţiativă a cetăţenilor, animaţi de deputata lor 
Corina Moldovan, a fost soluţionată această problemă.

Printr-o muncă patriotică plină de elan, locuitorii acestei 
străzi au executat săpături pe o lungime de 360 metri liniari, 
au montat conductele de apă potabilă, au ştemuit ţevile şi au 
astupat şanţurile, bucurîndu-se de concursul tehnic al specia
liştilor de la întreprinderea comunală Sibiu.

S-au relevat printr-o muncă susţinută şi exemplu personal 
cetăţenii loan Munteanu şi Octavian Nicoară.

Spor de capacităţi industriale
In inventarul mobil al fabricii de confecţii „Steaua roşie“ din 

Sibiu au intrat în acest trimestru şase maşini de cusut marca „Tri- 
plok“ pentru surfilat pantaloni, o maşină de şpănuit, în dotarea 
sălii de croi, mobilier industrial modern, aparate de călcat şi dife
rite unelte de lucru.

Valoarea acestor dotări industriale, care sporesc capacitatea de 
producţie a fabricii respective, se ridică la suma de 593 000 lei.

de plan pe care le are. Această 
apreciere se poate face însă nu
mai pe ultima perioadă. De ce nu 
s-a muncit în acest ritm în tot 
timpul anului? De ce abia acum 
este rezolvată problema materia-

(Continuare în pag. a III-al 
I. CREŢU

DIN SUM AR:

I Anotimpul alb
şi aprovizionarea 
muncitorilor forestieri

I C o lo an a  d iverse lor
pag. a 11-a

I L a M e tlla ş  —

Fructuoase consfă
tuiri cu deputaţii

pag. a IlI-a

Uzinele „Independenţa“: aspect din activitatea desfăşurată in labo
ratorul chimic

\4m"  

s
Is

ANUL II 

nr. 554 

VINERI

’3 noiembrie 

1969

ţ PAGINI 

30 BANI

Hărnicia
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Nu te-a purtat, cumva, iubite 
cititor, vreun interes sau necaz, 
prin Sibiu, noaptea? Păcat... ar 
fi dacă n-ai avut prilejul sau, 
de ce nu?, dacă ai avut ghini
onul. Fiecare variantă cu ro
mantismul şi cu părţile ei mai 
întunecoase. In nopţile din ur
mă, cel puţin, era de-a dreptul 
fascinant. Eu am gustat din po
ezia burgului şi am invidiat pe 
toţi cei care la acea oră dor
meau duşi în puf.

Era, dacă bine vă amintiţi, o 
noapte de-a dreptul valpurgică. 
Un adevărat pandemoniu la ca
re luau parte toţi îngerii căzuţi 
din funcţiile pe care cu onor le 
ocupaseră în cer. Cum spuneam, 
batea un vînt de te tăia la ră
runchi şi-ţi îngheţa măduva în 
oase. Prin cabinele de telefon

însemnări

\ Peste cîfeva zile, la chioşcuri şi librării: ţ
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0 enciclopedie în plină 5 
actualitate, care nu trebuie j 
să lipsească din biblioteca ; 
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minijupate se zbenguia ca la el 
acasă.

In mijlocul străzii la o dis
tanţă bunicică se vedea, sub 
lampă, un arc de triumf lilipu
tan, care se mişca odată cu ge
nele, de umbră pe care le des
chidea noaptea pe caldarîm. 
Cînd lumina îşi schimba un
ghiul, „arcul de triumf“ deve
nea un fel de moară de vînt, 
apoi morişcă, sfîrlează şi, în ce
le din urmă, se făcea una cu 
pămîntul. Creştea apoi din pa
vaj, se bălăbănea şi căuta o li- 
■nhs-dreaptă intre crijmă-şi ca
sa, ţinîndu-se de un fir nevă
zut.

In piaţă, căpăţînile de varză 
dormeau cu jupoanele înfoiate. 
Cîţiva inşi aşteptau de un amar 
de vreme să vină unul dintre 
autobuzele de noapte.

Pe mijlocul străzii, cohorte de 
frunze prinse în vîrtej cu zeci 
de hîrtii. Vîntul chiuia lugu
bru. Prin părculeţ, adevărată 
furtună. Aghiuţă îşi batea co
piii, învăţindu-i să se dea de-a 
berbeleacul.

Ici şi colo, risipiţi pe traseu, 
oameni zgribuliţi, aşteptînd să 
vină maşina de noapte. De o 
oră nu se arătase.

Vîntul şfichiuia ascuţit. Şi 
din nou mă apucă invidia. La 
ora aceea trimit complimente 
mai marelui peste autobuze, 
care poate zîmbeşte in somn şi 
nici nu visează că lumea aşteap
tă vreo „minune“ ca lucrurile 
să fie puse pe roate.

Şi era o noapte, iubite cititor, 
de un romantism a-ntiia.

MARIN NIŢA

l a
Nu K nevoie de pre» multă a- 

naliză pentru « te eonvinge de 
bunăstarea cetăţenilor din Mier
curea SibiiAui: casele arătoase, 
străzile pavate, anteriele televizoa
relor — sínt numai unele din ele
mentele ce atestă pulsaţia unei 
vieţi civilizate, plină de îmbelşu- 
gare in familiile locuitorilor aces
tui c«litru de comună.

An de an, cooperativa agricolă 
de aici a obţinut rezultate bune în 
toate sectoarele de activitate. An 
de an, aici s-au realizat producţii 
superioare în cultura plantelor de 
cîmp, în legumicultura, în viticul
tură, în zootehnie. Receptivi la 
spiritul transformator şi progresist 
al vremurilor noi, 
cooperatorii din 
Miercurea au şti
ut să-şi dozeze 
astfel eforturile 
creatoare pentru 
ca pămîntul văii Secaşului să-şi 
înzecească fertilitatea. Ajutată de 
marea mecanizare, sprijinită la 
modul cel mai concret posibil de 
chimizare, hărnicia oamenilor lo
cului a metamorfozat cîmpurile. 
Şi truda lor din zori de zi pînă 
tîrziu în noapte, din iarna de pla
nuri pînă la iarna bilanţurilor s-a 
materializat în miile de tone de 
produse vegetale, în miile de hec
tolitri de lapte, în milioanele de 
lei venituri. „Omul cifrelor“, con
tabilul şef loan Ludoşan, ne faci
litează pătrunderea în mecanismul 
fin al oglindirii în acte a muncii 
de un an întreg a unui colectiv 
eare nu mai are nevoie de prezen
tări speciale. In condiţiile acestui 
an, cooperatorii din Miercurea au 
obţinut 17 416 kg cartofi, 35 253 
kg sfeclă de zahăr, 1 800 kg griu, 
1 730 kg porumb de pe fiecare hec
tar cultivat cu aceste plante. In 
grădina de legume s-a realizat o 
producţie totală de peste 541 tone. 
Numai la ceapă s-au obţinut 126 
tone, faţă de producţia planificată 
de 44 tone. Sectorul zootehnic rea
lizează producţia marfă anuală 
planificată, de 3 300 hl, încă din 
17 noiembrie.

Producţiile obţinute au creat co
operatorilor posibilitatea de a-şi 
spori contribuţia la realizarea fon
dului central de produse agro-ali- 
mentare. Cooperativa agricolă din 
Miercurea Sibiului a livrat statu

lui în acest an 210 tone cartofi, 
cu 60 mai mult decit cifra de con
tract, 89 tone ceapă, adică mai 
mult decit dublul-' indicatorului 
planificat, 120 tone. morcovi, cu 40 
mai mult decit s-a prevăzut. Ca 
un corolar al acestor producţii es
te faptul că veniturile realizate din 
legumicultură depăşesc 700 000 
lei, cu peste 330 000 lei mai mult 
decit s-a planificat. Şi contabilul 
şef ne relatează că sínt perspective 
de depăşire a producţiei marfă şi 
la lapte de vacă şi la carne şi la 
celelalte produse.

In condiţiile depăşirii substanţi
ale a producţiilor planificate la 
toate sortimentele, cooperatorii din 

Miercurea vor re
aliza o economie 
anuală de 5 000 
zile-muncă faţă 
de indicatorul 
planificat.

Sînt aceste fapte concrete măr
turii serioase ale unei hărnicii de 
o admirabilă statornicie, care aduc 
în familiile cooperatorilor cite 3 
kg griu, 1,4 kg porumb, 1,5 kg car
tofi, 0,5 kg struguri şi multe alte 
produse, precum şi 11 lei pentru 
fiecare zi-muncă efectuată în co
operativa agricolă de producţie. In 
afară de retribuirea de bază a 
muncii, cooperatorii au mai primit 
85 000 kg cartofi şi peste 452 800 
lei drept retribuire suplimentară. 
In felul acesta o zi-muncă valorea
ză, la preţul de stat al produselor 
agricole, peste 26 lei. Aceasta în
seamnă că, faţă de cele 3 520 000 
lei venituri anuale realizate, o su
mă de aproximativ 2 860 000 lei 
va fi afectată decontării zilelor- 
muncă. Adică răsplata sutelor de 
mii de ore de muncă pe cîmpurile 
mănoase ale cooperativei agricole. 
Şi cooperatorii Ion Tăuşan, Ion 
Morar, Martin Spielhaupter, loan 
Oana, Willi Felmeth, Simion Greff, 
Mihai Kaiser, Gligor Duca, Ana 
Tăuşan sau atîţia alţii au de ce 
să fie mulţumiţi. Munca lor a fost 
rodnică, gospodăriile lor sínt în
destulate de produse, familiile lor 
au asigurată o viaţă plină de sa
tisfacţii. Cele 110 Ó00 zile-muncă 
efectuate de ei în acest an sínt zi
le ale hărniciei unei colectivităţi 
în plină ascensiune.

GH. GRAMTER

Cu planul anual la 
export îndeplinit

Fidele angajamentelor luate, 
cele mai multe colective de 
muncă din întreprinderile jude
ţului nostru şi-au realizat pla
nul anual la export cu mult 
înainte de termen. Cu toate că 
majoritatea unităţilor au avut 
suplimentări substanţiale la 
planurile iniţiale de livrări ex
terne, printr-o permanentă pre
ocupare a comitetelor de direc

ţie s-au găsit rezervele nece
sare îndeplinirii obligaţiilor a- 
sumate. Iată cîteva din colecti
vele de muncă ce se înscriu pe 
lista celor ce şi-au depăşit an
gajamentul de a încheia cu o 
lună înainte planul la export: 
„Balanţa“, „Emailul roşu“, „Vic
toria“, „7 Noiembrie“, „Steaua 
roşie“, Fabrica de tricotaje Ag
nita şi altele.

Faţă de sarcina iniţială la ex
port de 18 milioane lei, colectivul 
fabricii „Steaua roşie“ şi-a supli
mentat planul pină la aproape 40 
milioane lei.

încă la data de 30 octombrie e- 
rau livrate pe piaţa externă con
fecţii ce depăşeau valoarea de 49 
milioane lei. Cu alte cuvinte, prin 
strădania întregului colectiv, pla
nul anual de export a fost depă
şit cu două luni înainte de termen.

De menţionat că au fost înche
iate noi contracte cu beneficiarii 
externi, în valoare de peste 66 mi
lioane lei.

*
După cum ne informează cores

pondentul nostru Sandu Roman,

ca urmare a măsurilor luate de 
către comitetul de direcţie pe li
nia organizării proceselor de fa
bricaţie, a aplicării celor 35 obiec
tive din planul M.T.O., cu efici
enţă economică de 5,8 milioane 
lei, colectivul uzinei „Balanţa“ 
şi-a realizat planul anual la export 
înainte de termen.

Pînă acum, valoarea produselor 
expediate la diferiţi beneficiari ex
terni, peste sarcina planificată, se 
ridică la 2 830 mii lei. In felul a- 
cesta colectivul uzinei şi-a respec
tat şi angajamentul de a încheia 
planul anual de export în 11 luni.

De ce mor animalele sub privirile specialiştilor?
© Consecinţele majore ale unor aspecte 
„minore" % I n t ox i ca ţ i i l e ,  bată-le vina! 
•  Avicultura — cu aripi de plumb

In cadrul activităţilor cu carac
ter agricol din judeţul nostru, 
creşterea animalelor are o ponde
re de prim-rang. Nu puţine sínt 
unităţile agricole socialiste care 
îşi realizează 30—40 la sută din 
veniturile anuale din valorificarea 
producţiei animaliere. Această si
tuaţie determină consiliile de con
ducere, specialiştii din unităţi, în
tregul colectiv de lucrători să-şi 
canalizeze eforturile spre sporirea 
continuă a activităţii desfăşurate 
în fermele de animale, reducerea 
cheltuielilor de producţie, punerea 
în valoare a potenţialului produc
tiv al animalelor. O condiţie de 
bază în îndeplinirea acestui dezi
derat major al producţiei anima
liere este realizarea şi depăşirea 
efectivelor de animale planificate. 
Consiliile de conducere, specia
liştii din multe cooperative agri
cole acordă o importanţă deose
bită acestui aspect al oi-ganizării 
muncii şi producţiei în sectorul 
zootehnic. Analizele periodice, la 
obiect, ale modului în care sínt în
deplinite prevederile planului a-
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nual în creşterea animalelor sínt 
înscrise cu litere majuscule pe a- 
gendele de lucru ale organizaţiilor 
de partid, ale adunărilor generale 
în unităţile agricole socialiste. In 
aceste analize se face tot mai mult 
simţită prezenţa competentă a 
unei gîndiri economice care carac
terizează activitatea multor spcj 
cialişti în acest domeniu, ingineri 
zootehnişti sau medici veterinari.' 
în etapa actuală a dezvoltării mul
tilaterale şi intensive a agriculturii 
este de neconceput realizarea şi a 
celui mai neînsemnat progres fă
ră aportul substanţial al ştiinţei 
agricole, al cărei exponent este 
specialistul competent. Acesta este 
un lucru care nu mai trebuie de
monstrat pentru nici un preşedin
te de cooperativă agricolă, briga
dier zootehnic sau oricare alt lu
crător din sectorul zootehnic. Con
tribuţia medicului veterinar sau a 
inginerului zootehnist se materia 
lizează în sporirea producţiei dr 
lapte, carne, lină sau ouă, în re
ducerea mortalităţilor în şeptel. 
Deşi ne situăm într-o zonă agri

colă cu vechi şi valoroase tradiţii 
în creşterea animalelor, deşi în ju
deţ există multe cooperative agri
cole în care rezultatele din zoo
tehnie se situează la cotele înalte 
ale competenţei şi hărniciei, mai 
avem şi unităţi în care creşterea 
animalelor se află la periferia 
preocupărilor generale, problemele 
acestui sector fiind tratate cu su
perficialitate. Acest fenomen se

Ancheta" ;; . „ economica
repercutează negativ asupra reali
zării producţiei, diminuînd con
tribuţia activităţii oamenilor din 
sector la realizările generale ale 
unităţii. în dorinţa de a adinei 
dezbaterea activă a problemelor 
concrete ale producţiei animaliere, 
redacţia noastră a organizat o an
chetă economică vizînd găsirea u- 
nor răspunsuri la întrebarea tot 
mai insistentă a producţiei: „De 
ce mor animalele sub privirile spe
cialiştilor?“

„Avem múlta mortalităţi înre
gistrate pe primele zece luni ale 
acestui an la oi: 267 faţă de 1 914 
— efectiv existent acum la această 
specie, ne spüné inginerul zooteh

nist Gheorghe Baniai, de la coo
perativa agricolă din Loamneş. 
Dacă am face un calcul estimativ 
al pagubelor pricinuite unităţii 
prin aceste mortalităţi, ajungem 
la concluzia că din producţia zoo
tehnică am pierdut nu mai puţin 
de peste 500 kg lină, 7 000 litri 
lapte şi 3 000 kg came de miel, 
ceea ce echivalează cu aproxima
tiv 78 000 lei. Dacă la aceste pa
gube se mai adaugă contravaloa
rea cărnii care ar fi rezultat prin 
sacrificarea oilor moarte, ajungem 
ia concluzia că „golul“ în venitu
rile din zootehnie are darul de a 
ne pune pe gînduri. Culmea e că 
nu se cunosc pînă acum cauzele 
precise ale mortalităţii animalelor. 
Din efectivele existente, reformele 
au fost scoase. Tratamentele sani- 
taro-veterinare au fost făcute la 
timp. îngrijitori la oi am avut. 
Totuşi, mortalităţile la ovine sínt 
mult prea mari faţă de planifi
care (?!). Laboratorul veterinar 
din Sibiu afirma că principala cau
ză a acestui fenomen este atacul 
puternic de distomatoză. Dar pă
şunea noastră este de deal, aşa 
că această „variantă“ nu rezistă 
Ia o analiză mai concretă, ştiut 
fiind faptul că gălueaza se propa
gă mai mult pe păşunile cu bălţi, 
neasanate. Este drept, ia ovine 
am , întîlnit şi cazuri de strongi- 
loză sau cenuroză. Aceste boli nu

pot provoca însă mortalităţi în 
masă. Cert este că în momentul 
de faţă încă nu ştim cauzele pre
cise ale mortalităţilor. De aceea 
nici nu avem un tratament pre
ventiv eficace în această direcţie“. 
După un asemenea răspuns se 
poate trage o singură concluzie: 
ori ştiinţa zoo-veterinară... nu e 
ştiinţă, ori aplicarea ei la Loam- 
neş se află încă în „epoca de pia
tră“. Direcţia agricolă, prin servi
ciul ei sanitaro-veterinar şi 
U.J.C.A.P. s-au dovedit a fi de
păşite de cerinţele concrete ale 
producţiei în acest sector, ceea 
ce trebuie să constituie un serios 
semnal de alarmă pentru condu
cerile celor două organisme agri
cole judeţene care, din păcate, pa
tronează nişte situaţii care nu fac 
cinste specialiştilor...

Deşi la Slimnic pe primele zece 
luni ale. acestui an au fost înre
gistrate mortalităţi moderate, cau
zele acestora relevă importanţa 
unor „aspecte minore cu consecin
ţe majore“. „Ne-au murit în acest 
an 32 viţei din cauză că nu am 
avut aşternutul asigurat pentru ei, 
ne spune inginerul zootehnist 
Théodor Popescu, de la cooperati
va agrioelă din localitate. Viţeii au 
dormit ir; umezvală şi ^răcoare“.

T -- ------------- ------ --»>-------
(Gontinuare in pag. a III-a)
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Pică pară... 
Mălăescu

Iulian Mălăescu, angajat la 
Întreprinderea de montaje şi 
instalaţii din Bucureşti se afla 
detaşat la Combinatul textil din 
Gisnădie. Executa nişte lucrări 
la centrala termică. Asta ofici
al. In particular, însă, Mălăescu 
nu credea în zicala cu... „pică 
pară mălăiaţă“. .. Şi nu aştepta 
deci, nici cu gura căscată. El 
avea altă deviză: Ce face omul 
cu mîna lui e lucru sfînt. Şi 
sfînt, nesfînt, a cam şterpelit 
o seamă de bunuri din cadrul 
combinatului. S-a aprovizionat 
cu vreo 10 m p de covor Tuf
ting, bumbac, ţeavă. Totul în 
valoare de peste 3 000 lei. Fi
indcă dumnealui avea acces pes
te tot. Cit priveşte zicala cu 
„ce face omul cu mîna lu i...“ 
are să se convingă şi de altă 
variantă: „Că nici Nichipercea 
nu mai desface.. Aşa că nu
mai pică pară, Mălăescule!. . .

Cum
circulăm...

Din nefericire, mulţi cetăţeni 
nu respectă regulile de circula
te. Unii dintre ei ajung să le 
preţuiască abia după ce au dat 
tribut nepăsării sau alţii se 
trezesc“ că nu mai au nevoie 

să le respecte. Un astfel de caz, 
trist, s-a întîmplat cu Vasile 
Popa din comuna Arpaş. într
una din zile, circula, neregle
mentar, pe partea dreaptă a 
şoselei. Întîlnindu-se cu o ma
şină, a făcut un pas mai aşa. 
Autovehiculul l-a plesnit cu 
spatele ca o coadă de balenă 
şi l-a aruncat în şosea cît ai 
zice peşte. După care, nu la 
mult timp, Vasile s-a stins ca 

luminare.

Verificaţi-vă
banii!

Relatăm un caz ivit cu ocazia 
uneia dintre acţiunile întreprin
se de lucrătorii de miliţie din 
municipiul Sibiu. Printre altele, 
în 21 noiembrie au fost prinşi 
doi minori care îşi băgaseră 
mîna pînă la cot în sacoşa unei 
femei. Respectivii, ambii din 
Mediaş, sínt elevi: Mircea Vasi
le Petruc, la Liceul economic, 
şi Nonic Tiberiu Negrea, la 
Şcoala generală nr. 5. Aflîndu- 
se în magazinul „Confecţia“ din 
Sibiu, în Piaţa Republicii, au u- 
şurat punga unei cumpărătoare, 
furîndu-i 200 de lei. Ei au fost 
prinşi ulterior. Numele păguba
şei nu se cunoaşte, deşi aceasta, 
care cumpărase un palton, s-a 
plîns vînzătoarelor. Vă rugăm 
să vă faceţi „cassa“! Banii ştiţi 
unde îi puteţi găsi.

Cît priveşte bravura celor doi 
elevi.. .  Se pare că acum la 
sfîrşit de trimestru au rămas 
corigenţi nu numai ei, dar şi 
părinţii şi profesorii lor... Mai 
sínt încă trimestre, pentru în
dreptare. ..

Fiţi liniştiţi 
că iarna vine!

V-a spus cineva că nu mai 
vine iarna? Gogoşi! O să vă 
convingeţi cînd veţi da năvală 
la sobă. Întrebarea se adresea
ză celor care îl „sfidează“ pe 
Moş Gerilă. Unul dintre aceştia 

a protestat vehement. Asta s-a 
întîmplat de curînd. Furios la 
culme, şi-a împachetat paltonul. 
Nu ştim dacă i-a pus şi nafta
lină. L-a băgat într-un rucsac 
ş i... Nu! Nu l-a pus în pod. 
L-a lăsat pe drumuri, acum, în 
prag de iarnă. In prezent obiec
tele respective se află la fami
lia Lungu din Sibiu, şos. Alba- 
Iulia, nr. 17. Le-a găsit pe şo
seaua care duce la Alba. Toc
mai de aceea zic că păgubaşul 
ar trebui să se grăbească. Pînă 
nu-1 prinde... bălana.

De oaie...
La magazinul 87 al I.C.S. A 

limentara Sibiu. Livia Ştefan a 
cumpărat o cutie cu Schweitzer. 
Din păcate, de produsul cu pri
cina nu era.. .  mare brînză. Pe 
motiv că era stricat. Cumpără 
toarea s-a adresat gestionarei 
Elena Pilaş, care a făcut-o. 
pilaf cu răspunsul. Indignată de 
cele două stări de fapt, L.Ş. s-a 
adresat serviciului comercial cu 
o sesizare. I s-a promis că va 
primi răspunsul acasă. Asta era 
în 13 septembrie. Ghinion! Nici 
pînă azi nu i s-a comunicat ni
mic în legătură cu brînza. Au 
făcut-o de oaie...

Rubrică redactată de 
M. SLATINEANU

I Anotimpul alb şi aprovizio- 
1 narea muncitorilor forestieri

Viitorii creatori ai bunurilor materiale şi spirituale — copii de la căminul întreprinderii poligrafice,
în plină activitate

Festi valul-concurs „S IB IU  B Í6

Clubul uzinei „Independenţa"
din Sibiu a găzduit în zilele de 
19^-21 noiembrie festi valul-con
curs de muzică populară şi uşoară 
•— faza municipală — devenit tra
diţional pentru iubitorii de muzică 
din Sibiu. Acest concurs a fost 
deschis soliştilor vocali, instrumen
tali şi formaţiilor orchestrale din 
întreprinderile, instituţiile şi clu
burile municipiului nostru. Scopul 
său, de a stimula mişcarea artisti
că de amatori în domeniul muzicii 
populare şi uşoare, de a impulsio
na creaţia originală de muzică u- 
şoară, de a consolida formaţiile or
chestrale şi de a promova noi ta
lente, a fost atins cu prisosinţă, 
dacă ţinem cont că din numărul 
mare de solicitanţi înscrişi, pentru 
această fază, au fost selecţionaţi 
61 de solişti. Această selecţionare 
oarecum „masivă“ nu a determinat 
însă absenţa unor afirmări calita
tive. Putem spune cu toată certi
tudinea că acest concurs munici
pal a lansat o serie de tinere ta
lente, care în curînd vor reprezen
ta oraşul şi judeţul în cele mai 
importante concursuri destinate 
amatorilor. /

La muzică populară s-au înscris 
29 de solişti vocali şi instrumen
tişti. Dintre aceştia, cea mai bună 
impresie asupra publicului şi ju
riului a lăsat-o cîştigătorul con
cursului de anul trecut şi al celui 
actual — Cornel írom, de la uzina 
„Independenţa“. Cele două cîntece 
interpretate, „Săracă copilărie“ şi 
„M-am dus seara pe uliţă“ au e- 
videnţiat frumoasele calităţi vocale 
'ale solistului, acurateţea simţului 
său ritmic şi puterea sa de inte
riorizare a trăirilor.

Impresii bune, prin calitatea vo
cii şi ţinuta în concurs au lăsat 
şi Gligor Vlad şi Ilie Popa, ambii 
de la U.P.A.S., care au ocupat în 
aceeaşi ordine locul 2 şi 3. Bine 
pregătiţi pentru această fază s-au 
prezentat Maria Comşa de la Uzi
na mecanică şi Gheorghe Constan- 
tinescu de la Iprofil „Republica“, 
ambii obţinînd menţiuni.

împreună cu primii trei clasaţi, 
ei vor reprezenta municipiul Sibiu 
la faza judeţeană a concursului ce 
se va desfăşura în luna decembrie.

Singurul taraf prezentat în con
curs, spre regretul nostru şi al pu
blicului, a fost cel al uzinei „In
dependenţa“, condus de Sandu O- 
prea. Pregătit cu minuţiozitate din 
toate punctele de vedere (reperto
rial, tehnic, acurateţe armonică),

•  • • • • • • •

posedînd reale valenţe interpreta
tive atît în momentele pur orches
trale cît şi în cele de acompania
ment, s-a impus în faţa publicu
lui iubitor de muzică populară şi 
a juriului, urmînd să ne reprezin
te la faza judeţeană.

Dintre soliştii instrumentişti s-a 
impus Mircea Rădulescu, de la fa
brica „Libertatea“, care a demon
strat stăpînirea echilibrată a teh
nicii fluierului, dar mai ales a cla
rinetului, interpretînd cu multă 
sensibilitate şi rafinament melodii 
populare ardeleneşti.

Ultimele două zile ale concursu
lui au fost destinate muzicii uşoa
re, pentru care s-au înscris în 
concurs 31 de solişti şi 5 formaţii 
orchestrale. Regulamentul concur
sului prevedea obligativitatea ca 
una din bucăţile interpretate de 
fiecare concurent să fie din reperto
riul muzicii uşoare româneşti. Du
pă două zile de concurs, locul I a 
fost atribuit Luciei Crişcă, de la 
I.A.P.L. „Cofetarul“, care s-a impus 
prin timbrul cald şi plăcut al vo
cii, prin tehnica stăpînită perfect, 
prin ritmica precisă şi prin puri
tatea intonaţiei. Locul 2 a fost o- 
cupat de Sorin Goţea, tehnician 
la I.R.U.M., care printr-o voce şi 
o interpretare plăcută, printr-un 
joc de scenă adecvat a reuşit să se 
detaşeze calitativ de restul concu
renţilor. Locul 3 a fost ocupat de 
Mircea Durdun, membru compo
nent al unei formaţii orchestrale. 
Menţiuni au fost acordate Marioa- 
rei Popa de la Banca agricolă şi 
lui Adrian Nieolescu de la Uzina 
mecanică Mîrşa.

Dintre orchestrele de muzică u- 
şoară prezentate la această fază, 
cea mai bună impresie a lăsat-o 
orchestra „Comaţi“ a clubului u- 
zinei „Independenţa“ Sibiu, sub 
conducerea lui Andrei Săvescu. 
Această tînără formaţie, compusă 
din 3 chitare electrice, orgă, tobă 
şi tamburină, s-a dovedit a fi cea 
mai unitară şi cu perspectivele ce
le mai mari, datorate componenţei 
sale, ea alăturînd atît instrumen
tişti cît şi solişti vocali de un real 
talent. O impresie foarte bună a 
lăsat şi prin calitatea deosebită a 
acompaniamentului celor 17 con
curenţi din ziua a doua a concur
sului.

După trecerea sumară în revistă 
a festivalului-concurs „Sibiu’69“, 
se cuvin cîteva cuvinte şi despre 
•publicul care a umplut pînă la re
fuz sala clubului, mai ales in ul

timele două zile. Marea majorita
te a acestuia şi-a manifestat apre
cierile destinate concurenţilor în 
mod civilizat.“ Au existat însă ex
cepţii, care au conturbat prin ati
tudini ieşite din sfera bunelor ma
niere obligatorii pentru o sală de 
spectacole, în care majoritatea ce
lor prezenţi au venit să admire 
frumosul sub diversele aspecte pe 
care le presupune.

Sperăm că problema atinsă mai 
sus va face obiectul unor preocu
pări speciale din partea organiza
torilor, astfel Sncît, desfăşurarea 
fazei judeţene a concursului „Si
biu’69“ să fie scutită de astfel de 
incidente.

ROMULUS TOLCIU 
ION C. TRAIAN
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După cum  e cunoscut, ju d e ţu l nos
tru  deţine  un  valoros p a trim o n iu  fo
restie r; peste  160 000 h e c ta re  păduri 
acoperă poalele F ăgăraşilo r, C ibinu- 
lui şi m alu rile  T îrnavelo r. A proape 
70 la su tă  d in  to ta lu l sa la ria ţilo r 
C om binatu lu i de ex p lo a ta re  şi in 
d ustria lizare  a lem nu lu i lucrează  în 
gu rile  de ex p lo a ta re  fo res tie ră  —• în  
m unţi, la zeci de k ilo m etri d ep ăr
ta re  de cele m ai ap ro p ia te  sa te  sau  
com une. In  tim pu l ie rn ii, a ici ac
tiv ita te a  n u  încetează  dec ît în  .ca
zuri fo arte  ra re  — de înzăpeziri. 
Cei peste 2 500 de ţap in ari, d ru jb ari, 
tă ie to ri, încărcă to ri, şefi de echipă, 
m aiştri, tehn ic ien i şi ing ineri, t r ă 
iesc în  cabane confo rtab ile , am pla
sa te  în  ap rop ierea locu rilo r de m u n 
că. P en tru  e fo rtu l fizic şi in tem pe
riile  la care  este  supus, m u n cito ru l 
fo res tie r a re  nevoie de o h ra n ă  con
sis ten tă , bogată  în  ca lo rii şi v a ria 
tă . La d istan ţe  re la tiv  ap ro p ia te  de 
cele m ai m u lte  gu ri de  ex p loatare , 
s ín t am plasate  25 m agazine (ap arţi-  
n în d  cooperaţie i de consum ) cu p ro 
f il specializat p e n tru  sec to ru l fo res
tie r.

S ín t  aprovizionate u n ită ţile  respec
tive  cu cele necesare m u ncito rilo r  
fo restieri p en tru  perioada de iarnă , 
t im p  în  care de m u lte  ori s ín t în 
tre ru p te  legăturile cu cen tre le  apro
piate? E xistă  o preocupare p en tru  
satisfacerea cerin ţelor cum pără tori
lor? S tă  la d ispoziţia  lor o gamă 
corespunzătoare de preparate şi ali
m en te  specifice sezonului?

S ín t în tre b ă ri p e n tru  ca re  am  în 
tre p rin s  tim p de  c îtev a  zile o a n 
che tă  în tr-u n  n u m ăr m a re  de  ex 
p lo a tă ri fo res tie re . Am s ta t  de  v o r
bă  cu fac to rii ca re  ră sp u n d  d irec t 
de acest dom eniu de ac tiv ita te , con- 
sem nînd  im presii, p rop u n eri, con
cluzii. Ia tă  c îteva  d in tre  acestea: 
„A provizionarea acestor u n ită ţi  — 
n e -a  re la ta t tov arăşu l IOAN CO- 
TOARÄ, d irec to r  a d ju n c t a l U niunii 
ju d e ţen e  a co opera ţie i de  consum , 
constitu ie  o prob lem ă aparte, deose
b it de im portan tă , de pretenţioasă  
aş num i-o . Anual, p en tru  perioada  
de iarnă ne  s tab ilim  u n  p lan  de 
aprovizionare a m agazinelor d in  ex 
ploatările forestiere pe  baza unui 
criteriu  de bază: num ă ru l aproxi
m a tiv  al celor care vor m u n ci aici 
peste  iarnă. In  anu l cu ren t ne-am  
prevă zu t în  p lan  120 tone de car
to fi, 50 tone fasole şi to t a tîta  cea
pă, 5 tone slănină şi un tură , 15 000 
cu tii de conserve de carne şi legu
m e , 3 300 k g  m u ră turi, u n  m are  
n u m ăr de articole te x tile , con fecţii, 
trico ta je , ţigări şi altele. M are par
te  d in  aceste produse au  şl fo st 
depozita te  în  m agaziile un ită ţilo r  
respective. A lte le  au a ju n s în  depo
zite le  in term ediare, în  d ru m  spre  
m agazine. La ora actuală am  înch e
iat întreaga aprovizionare  şi tim pu l 
favorabil ne va  p erm ite  u n  sondaj 
cu scopul rem anierii even tua lelor  
neconcordanţe de pe te ren “.

P e n tru  că in iţia l aveam  aceeaşi in 
ten ţie , l-am  in v ita t pe to v arăşu l Co- 
to a ră  să ne  însoţească. La ancheta  
în tre p rin să  a  m ai lu a t  p a r te  tova
ră şu l OCTAVIAN LAZÄR, şe fu l ser
v iciu lu i de aprov iz ionare  d in  cadru l 
C om binatu lu i de ex p lo a ta re  şi in 
du stria liza re  a lem nulu i. Am  ales 
ca  it in e ra r  im ed ia t V alea Sadului. 
P e  această ru tă , p rim u l popas l-am  
fă c u t la  V alea lu i Iv an . Aici, la  m a

gazinul de  aprov izionare a  m u n ci
to r ilo r  fo res tie ri (A.M.F.), gestionara 
SAVA ONEŢ n e-a  convins de la  uşă 
că este o gospodină harn ică . P este
to t  sclipea de cu ră ţen ie , m ărfu rile  
a ra n ja te  în  ra f tu r i  a trăgeau , a ră 
ta u  p roaspete  şi aspectuoase. L a no 
ta  de com andă 4052 însă , fo a rte  
m u lte  d in  artico le le  ce ru te  n u  au 
fo st onorate . Din această  cauză, d in 
m agazin  lip sea  peşte  să ra t (care se 
cau tă  fo a rte  m u lt a ici fa ţă  de V a
lea  C ibinului, bunăo ară , unde am 
găsit destu le  cu tii cu  acest p rodus 
fă ră  cău ta re  acolo), salam , d iferite  
conserve şi alte le . D in artico le le  de 
îm brăcăm in te  c e ru te  n u  s-au  tr im is 
căciu li albe, m ănuşi şi une le  so rti
m en te  de p u lovere  ce ru te  de m u n 
citori.

La S ădurel, de la  p u n c tu l A.M.F., 
se  aprovizionează c u re n t pes te  120 
de  m u ncito ri fo res tie ri şi de la  h i-

© Mărfuri greu vandabile 
pe Valea Cibinului — 
căutate pe Valea Sadului 
© Gospodari şi „gospo
dari“ © Mai sínt şi rafturi 
goale •  Cînd se supără 
brutarul pe sat

d rocen tra lă . R a ftu rile  şl m agazia c- 
ra u  tix lte  de m ă rfu ri: p a tru  so r ti
m en te  de  conserve de peşte, carn e  
de  v ită, faso le  eu costiţă  a fum ată , 
ro şii în  bulion , ghiveci, m u ră tu ri, 
slăn ină , b rînză, sa lam , du lce ţu ri, 
com poturi, m ălai, u lei, ca rto fi, ca 
în tr -u n  m agazin  d in  Sibiu.

La D udaş am  găsit m agazinu l în 
chis. G estionaru l PETRU MITREA, 
de peste  30 de an i în  acest loc şi 
în  această  funcţie , coborîse la  de
poz it ca să se convingă pe  v iu  de 
ce  se  m ai găseşte acolo şi n u  a re  
în  r a f t  sau  în  m agazie.

D upă ce am  lă sa t în  u rm ă  laeul 
de  acum ulare  a l h id ro cen tra le i Sa- 
du, la  cap ă tu l u n u i d ru m  de peste 
60 km  de la  S ibiu, am  găsit u ltim u l 
p u n c t A.M.F. de pe  această  v a le  — 
Rozdeşti. De aici se aprovizionează 
n u  n um ai u n  n u m ăr în sem n a t de 
m u n cito ri fo restieri, ci şi m in erii 
de  Ia C onţiu. M agazinul este în că
păto r, m obilat m odern , cu  te jg h e le  
m elam inate , care-i dau  o n o tă  de 
elegan ţă  şi cu ră ţen ie . G estionaru l — 
M IHAI LUCA — este  în d a to r ito r  şi 
b u n  com ercian t. C artofii, ceapa  şi 
ce le la lte  legum e s ín t depozita te  b i
ne, p ro te ja te  îm p o triv a  îngh e ţu lu i 
c a re  a în cep u t de acum . S în tem  la 
p es te  1 600 m  a ltitu d in e  şi ia rn a  
a ici începe cu  o lu n ă  m al devrem e 
şi se te rm in ă  cu o lu n ă  m ai tîrz iu  
d ec ît la  şes.

P e  V alea Sadulu i funcţionează  
două b ru tă rii, u n a  la  V alea lu i Ivan , 
av înd  ca b ru ta r  pe  ION MASCHIU 
(de fa p t e  b ru ta r  am a to r — n u  are  
calificare) şi a doua la  D udaş, unde

c a lita te a  p lin ii  fă c u tă  de  IULIU 
PA U L IN I (cu cel 20 de  an i în  m e
serie) lasă  cu  o poştă  în  u rm ă  „pri
cep e rea“ b ru ta rilo r  d in  S ib iu . Jiu  
acelaşi lu c ru  se poa te  sp u n e  de  p ro 
d u c ţia  lu t M aschlu. P ro b ab il, U .J.C .C. 
v a  av ea  în  v ed ere  n eces ita tea  şco
la r iz ă rii  u n o r  astfe l d e  cad re  (pen
t r u  că  n u  e  s in g u ru l caz în tîln it) .

U n a lt  i t in e ra r  — V alea C ibinu
lu i. în a in te  d e  a  u rc a  d ru m u rile  
m u n te lu i ne-am  o p rit la  G u ra  R îu - 
lu i, la  u n  m a re  depozit — de t r a n 
z it  — al m ă rfu r ilo r  în  d ru m  sp re  
g u rile  de  exp lo a ta re . G estionaru l a- 
cestu ia , ION ZAV, se rv eş te  ş l în  
m agazinu l a lă tu ra t, d e s tin a t m unci
to r ilo r  fo re s tie ri c a re  a u  fam iliile  în  
com ună. D epozitul, l a  d re p t v o r
b in d , a r  p u te a  d eţine  — ca  in te rm e
d ia r  — o c a n tita te  m a i m are  da 
m ă rfu r i (era  p u ţin ă  b rîn ză , s lăn ină , 
m u ră tu ri, conserve  etc.).

In  ce le  două p u n c te  A.M .F. — D£- 
neasa  şl N icu leştl — situ a ţia  este  
d ife rită . La p rim u l, u n d e  es te  ges
t io n a r  ION SANDEA, ra f tu r ile  erau  
ap roape goale. C iţiva m u n c ito ri fo 
re s tie r i  a f la ţi în  m agazin  au  rec la 
m a t ca lita tea  p lin ii ca  şl fa p tu l că 
v in e  veche de  jos. Ş efu l de echipă 
NICOLAE ŢEPEŞ n e -a  am in tit că 
un e le  p roduse , conserve cu  carn e  
de  p o rc  şi s lă n in ă  afu m ată , lipsesc 
deseori d in  m agazin . In c id en ta l ara 
a f la t că  m ai lip seşte  şi... gestiona« 
ru l, de  la  p rog ram .

In  p r iv in ţa  p îin ii lu c ru rile  s ta u  n e 
în c h ip u it de  c iu d a t p e  V alea Cibi
n u lu i. O b ru tă r ie  a U.J.C.C., d in 
G ura R îu lu i, s-a  în ch is  p e n tru  sim 
p lu l m otiv  că  p ro p rie ta ru l, Io n  Voi- 
cu , n u  m al „perm ite“ să  f ie  d e ra n 
ja t .  C um  s -a r  spune s-a  su p ă ra t... 
b ru ta ru l  pe  sa t. U tila je  de peste  
50 000 lei, fo n d u ri in v es tite  în  am e
n a ja re a  cup to ru lu i, s ta u  zăv o rite  de 
c îtev a  lu n i şi c îteva  m ii de oam eni 
(locu ito rii com unei G u ra  R îu lu i şl 
m u n c ito ri fo re s tie ri d in  cele 5 guri 
de exp loatare) treb u ie  să  se ap ro 
vizioneze z iln ic  cu  p l in e  de la  C ris
tian .

•a
In  tim p u l an ch e te i am  s ta t de v o r

b ă  şi cu  to v arăşu l ing. IOAN 
TH EIL, d irec to ru l teh n ic  al Combi
n a tu lu i de ex p lo a ta re  şi in d u str ia 
liza re  a lem nulu i, ca re  n e-a  sem na
la t  u n e le  c a ren ţe  în  aprov izionarea 
m u n c ito rilo r  fo re s tie ri d in  ju ru l  Me
d iaşu lu i. P e  loc, conducerea  U .J.C .C  
a  lu a t  m ăsu ri p e n tru  tra n sp o r tu l 
a lim ente lo r, deocam dată  în  tr e i  u - 
n ită ţi  ap ro p ia te  de g u rile  de  ex 
p lo a ta re  de acolo — B ra te l, M oşna 
şi B oian. E x is tă  to a te  condiţiile  p en 
tru  ca tu tu ro r  celo r ce  m uncesc în  
condiţiile  a ră ta te  să n u  le  lipsească 
n ici a lim en te le  n ecesare  pe  tim pu l 
ie rn ii, n ici condiţiile  optim e de tra i. 
Se im pune do ar o su p rav eg h e re  a- 
te n tă , resp ec ta rea  ce re rilo r  fo rm u 
la te  de  g estionari şi o în ţe leg ere  d in 
p a r te a  D irec ţie i com erciale  a  Con
siliu lu i p o p u la r  ju d e ţe a n  de a  re 
p a rtiz a  săp tăm în a l o ca n tita te  co
resp u n ză to a re  de ca rn e  de  consum , 
pe lîn g ă  alim ente le  ob işnu ite .

M ulţum ind celor c a re  n e-au  sp ri
j in i t  p e n tru  rea liza rea  m a te ria lu lu i 
de fa ţă  aştep tăm  ră sp u n su rile  celor 
v iza ţi şi m ai ales m ăsu ri opera tive  
p e n tru  rem ed ie rea  lip su rilo r.

AL. CONSTANTINESCU
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La terminarea turului campionatului 

judeţean de fotbal

PROGRESUL SIBIU pe primul loc
După consumarea celor 14 eta

pe ale turului campionatului jude
ţean de fotbal, formaţia sibiană 
Progresul, antrenată de Al. Mol- 
doveanu şi Gh. Topîrceanu, a ocu
pat primul loc la o diferenţă de 
două puncte faţă de a doua clasa
tă. Echipa sibiană a luat condu
cerea în această competiţie chiar 
după primele jocuri şi de-a lun
gul întregului tur nu a suferit de
cît o singură înfrîngere (la Cisnă- 
die în faţa Textilei), dovedind 
constanţă şi o bună pregătire.

Aşa cum mai remarcam şi cu 
alte ocazii, pe lîngă echipa sibia
nă a evoluat bine şi Sparta Me
diaş (antrenor I. Olteanu) cu un 
lot întinerit, precum şi Unirea 
Tălmaciu (instructor E. Gütler), 
care, cu un final puternic, a reu
şit să ocupe un binemeritat loc 
trei.

La terminarea turului, clasa
mentul general arată astfel:
1. P rog resu l Sibiu 14 10 3 1 39—15 23
2. S parta  M ediaş 14 10 1 3 25—14 21
3. U n irea  Tălm aciu 14 8 3 3 27—19 19
4. T ex tila  Cisnădie 14 8 1 5 29—19 17
5. Carbosin C. Mică 14 6 4 4 20—13 16
6. M etalu l I.O.S. 14 6 4 4 20—15 16
7. C arpaţi M îrşa 13 6 3 4 20—17 15
8. A utom ecanica 

M ediaş 14 6 2 6 17—15 14
9. T ex tila  M ediaş 34 3 7 4 19—18 13

30. C.F.R. Sibiu 14 5 3 6 19—20 13
11. R ecord Mediaş 14 4 4 6 15—18 12
12. S tă ru in ţa  M ediaş 14 3 4 7 12—21 10
33. M etalurgica Sibiu 14 3 3 8 14—30 9
14. p ro g resu l A gnita 13 3 1 9 18—30 7
15. V oinţa Sibiu 14 1 1 12 7—37 3

La cererea formaţiei Carpaţi 
Mîrşa, partida din ultima etapă 
cu Progresul Agnita a fost ami- 
nată. Rezultatul cu care se va în
cheia acest joc nu va putea in
fluenţa hotărîtor clasamentul fi
nal al turului.

T. GHEORGHE

T E L E V IZ IU N E

A N IV E R S A R I
Se împlinesc 95 de ani de la 

naşterea lui Jean Bart (pseudoni
mul lui Eugeniu P. Botez), proza
tor român (m. 1933).

T IM P U L
Soarele răsare la 7 h şi 28 m şi 

apune la 16 h şi 39 m. Vreme în. 
curs de răcire treptată. Cerul va 
fi schimbător, ţemporar acoperit. 
Vor cădea precipitaţii slabe, loca
le, sub formă de ploaie şi averse 
de ploaie care pe alocuri se pot 
transforma în ninsoare. Vîntul va 
sufla potrivit cu unele intensifi
cări temporare, din sectorul vestic 
şi nord-vestic. Minimele vor ii cu
prinse între minus 5 şi plus 2 gra
de, iar maximele vor oscila între 
5 şi 10 grade.

20.30) ; 7 NOIEMBRIE: Am două 
mame şi doi taţi (orele 10,00; 
14,00; 16,00; 18,00; 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Lupii 
albi (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Ar
mata codobaturilor din nou în 
luptă (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20.30) ; UNIREA: Tarzan, omul 
junglei (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Riul negru 
(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNAD1E: POPULAR: Soarele 
vagabonzilor (orele 11,00; 14,00; 
16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Neîmblînzita Angelica (orele 18,00 
şi 20,00).

BAZNA-BAI: Alegere de asa
sini (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Căsătorie pri
pită (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Paradisul îndrăgostiţilor (o- 
rele 17,00 şi 19,00).

CIN EM A
SIBIU: PACEA: Mal periculoase 

decît bărbaţii (orele 9,00; 11,30 
14,00; 16,30; 19,00; 21,00); ARTA 
Viridiana (orele 10,00; 12,00; 14,30 
16,30; 18,30; 20,30); TINERETU
LUI: Familia noastră trăznită (ore
le 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;

17.00 Consultaţii pentru elevi. 
Matematică (clasa a VIII-a).

17.30 Fizică (clasa a XH-a).
18.00 Lumea copiilor 

„Harap Alb“.
18.30 Actualitatea economică.
18.45 Film documentar: „Rîpa ro

şie“.
19.00 Telejurnalul de seară.
19,20 La volan — emisiune

tru conducătorii auto.
19.30 Mai aveţi o întrebare?
20,15 Film artistic.

„Un idiot la Paris“.
21.45 Reflector.
21.55 Cadran.
22,25 Recital Arta Florescu.
22.55 Telejurnalul de noapte.
23,10 închiderea emisiunii.

pen-

C O N F E R IN Ţ E

Protagonistul filmului Armata codobaturilor din nou în luptă

La Casa de cultură a municipiu
lui Sibiu din str. G-ral Magheru 
nr. 18, la ora 18,00, va avea loc 
conferinţa: Monumente ale naturii 
din patria noastră, urmată de o 
prezentare de diapozitive color. 
Prezintă prof. emerit Margareta 
Moşneaga, preşedintele Consiliului 
de ocrotire a naturii din judeţul 
Prahova.

Reţea de unităţi presta
toare în judeţul Sibiu

Cooperaţia de consum din ju
deţul Sibiu dispune în prezent 
de o reţea cuprinzînd 535 de 
unităţi prestatoare de servicii 
pentru populaţia rurală. Utilita
tea acestor unităţi este confir
mată de dezvoltarea lor conti
nuă, de creşterea numărului 
braţelor de muncă utilizate, de 
eficienţa lor economică. Din to
talul cifrei de mai sus sínt 82 
cismării, 65 croitorii, 34 tîmplă- 
rii, 76 secţii de zidari-zugravi, 
12 de dulgherie, 13 tinichigerii, 
27 sifonării, 47 frizerii, 15 ate
liere foto, 11 de coafură, 18 de 
tăiat lemne, 31 brutării, 5 ate

liere mecanice, 5 de rotărie, 4 
de lăcătuşerie, 6 de tapiţerie, 8 
darace, 4 tăbăcării şi numeroa
se ateliere de cazangerii, cără- 
midării, dogarii, curelârii, în ca
re lucrează 1 044 meseriaşi.

Lipsesc însă cu desăvîrşire a- 
telierele de ceasornicării, plapu- 
mării, lenjerii, de confecţionat 
mături, pentru care există sursă 
locală de materii prime, saltele, 
articole casnice, şireturi, sticlă
rie, de reparaţii auto, birouri 
de copiat acte, care trebuie să 
întregească cît mai curînd nece
sarul de unităţi prestatoare în 
localităţile rurale din judeţ.
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La M ediaş Fructuoase
consfătuiri cu deputaţii

Prima consfătuire cu deputaţii, 
organizată de Consiliul municipal 
al Frontului Unităţii Socialiste, la 
care au participat şi împuternici
ţii organelor competente ale con
siliului, s-a caracterizat printr-o 
profundă analiză a activităţii des
făşurată de deputaţi, a modului 
în care aceştia şi-au îndeplinit 
sarcinile primite prin mandatul 
încredinţat de către alegători, con
stituind un mijloc de generalizare 
a experienţei pozitive. 
Incontestabil, activitatea multilate

rală a deputaţilor consiliului popu
lar este cît se poate de pozitivă. A- 
cest lucru a rezultat, evident, din 
referatul prezentat de tovarăşul Mi- 
hai Blănaru, vicepreşedinte al Con
siliului municipal al Frontului U- 
nităţii Socialiste, care a arătat că 
„deputaţii noştri, ca reprezentanţi 
ai oamenilor muncii, ca activişti 
obşteşti, ca slujitori ai poporului 
şi-au îndeplinit cu dărnicie man
datul fiind iniţiatori, participanţi 
şi îndrumători ai muncii obşteşti, 
mobilizînd masele 
şi antrenîndu-le 
la activitatea de 
stat şi obştească 
locală, pe tărîm 
economic — gos
podăresc, social- 
cultural, politic- 
administrativ, in- 
teresîndu-se ne
contenit de nevo
ile alegătorilor şi 
de rezolvarea ce
rerilor lor juste“.

In contextul a- 
cestor preocupări, 
aportul cetăţeni
lor municipiului 
Mediaş, mobilizaţi de către depu
taţi pentru valorificarea resurse
lor materiale şi de muncă, pentru 
buna gospodărire şi înfrumuseţare 
a municipiului sínt grăitoare. Rea- 
lizîndu-se un volum de muncă pa
triotică în valoare de peste 13 mi
lioane lei, pentru amenajarea şi 
întreţinerea zonelor verzi, moder
nizarea străzilor, construirea de 
trotuare, extinderea reţelei de ca
nal şi apă, municipiul Mediaş a 
devenit mai. frumos, mai plăcut, 
mai ospitalier. Astăzi pe străzile 
6 Martie, Mărţişorului, Mihai Bra- 
vu, Traian, Cuza Vodă, Progre
sului etc. s-au construit trotuare 
în suprafaţă totală de 25 000 m p; 
pe străzile Lăcătuşilor, Şlefuitori
lor, Salcîmilor} Grigore Alexan- 
drescu şi altéig pavajul a fost re
parat, ceea ce idă o notă de buni 
gospodari celor ce 'locuiesc aici.

Imbinînd frumosul cu utilul, fo- 
losindu-se de sprijinul consiliului 
popular, cetăţenii de pe străzile 
Viorelelor, Stejarului, Vasile Pîr- 
van, Piscului etc., au contribuit 
direct la extinderea reţelei de apă 
pe o lungime de 3 960 m 1. Bune 
rezultate au obţinut şi locuitorii 
străzilor Rucăr, Petru Maior, Bu
jor, Aurel Vlaicu, care au extins 
reţeaua de canalizare pe o lungi
me de 1 024 m 1.

Lapidar, cifrele totuşi vorbesc, 
ele înmănunchiază efortul multor 
deputaţi de frunte ca tovarăşii Ma
ria Dan, Augustin Hopîrtean, Ma
ria Hartauer, Iosif Rizolu, Mihai 
Bîrsan, Ludovio Fodor, Lorand 
Schmidt, Iosif Szekey, Aldea loan 
şi alţii.

Din noianul discuţiilor am reţi
nut aprecierile pozitive făcute de 
deputaţii Augustin Hopîrtean, Pe-

& •  m m

©  M u n c ă  p a t r i o t i c ă  î n  
v a l o a r e  d e  p e s t e  
13 m i l io a n e  lei

®  T r o t u o a r e  î n  s u p r a 
f a ţ ă  d e  2 5  0 0 0  m .  p .

tre Lazăr, Maximilian Tomuţă, la 
adresa consiliului popular, care a 
sprijinit permanent, cu specia
lişti şi materiale, activitatea cetă
ţenilor.

Alţi participanţi la discuţii, ca 
tovarăşii Andrei Greisser, Maria 
Bogdan, au venit cu păreri şi so
luţii de a transforma în util şi 
plăcut locul de agrement „Parcul 
natural Wewer“, sistematizarea e- 
lectrificării unor străzi (str. Cea
hlăului), scoaterea bufetului din 
complexul comercial (str. Avram 
lancu) pe motive igienice etc. De
putatul Dumitru Notaru considera 
util ca o zi pe săptămînă să fie 
stabilită ca „ziua deputatului“, în 
care deputaţii să găsească necon
diţionat organe de specialitate ale 
consiliului popular, în scopul re
zolvării operative a problemelor 
ce se ridică în circumscripţiile res
pective.

Consfătuirea nu a fost lipsită 
nici de elementul critic, al dezvă
luirii unor carenţe, neajunsuri.

Astfel, a rezultat 
că se putea face 
mai mult pe li
nia păstrării cu
răţeniei, văruirea 
faţadelor, repara
rea gardurilor, co
lectarea fierului 
vechi etc. Aşa, 
bunăoară, în cir
cumscripţia nr. 
120 se putea rea
liza trotuarul, iar 
pe strada Gheor- 
ghe Doja, deşi de 
mult timp sínt 
fixate borduri, 
totuşi se tărăgă

nează executarea trotuarului. In 
cartierul „Gura Cîmpului“, la cir
cumscripţiile nr. 12, 14, 19 dăinu
ie aspecte de slabă întreţinere a 
zonelor dintre blocuri.

Deosebit de important este fap
tul că, în cadrul acestei consfă
tuiri, deputatul Augustin Hopîr
tean a chemat la întrecere patrio
tică toate circumscripţiile din mu
nicipiu. Chemarea, avînd obiecti
ve bine stabilite, a fost primită 
cu căldură de toţi deputaţii. In a- 
cest sens ing. Tiberiu Andronic a 
propus ca evidenţa rezultatelor în
trecerii să fie ţinută de către co
misia de organizare a întrecerii 
socialiste de la consiliul popular, 
iar în trei etape (1 Mai, 23 Au
gust, 30 Decembrie) să fie decla
rate circumscripţiile fruntaşe, fapt 
care va concura la transformarea 
Mediaşului într-un municipiu tot 
mai înfloritor.

Rezultatele consfătuirii, a con
cluzionat tovarăşul Costică Póri
mé — preşedintele Consiliului mu
nicipal al Frontului Unităţii So
cialiste — sínt pe drept cuvînt 
fructuoase. Avem realizări deose
bite, de asemenea dispunem de un 
fond valoros de propuneri, avem 
deputaţi minunaţi. Posibilităţile 
transformării propunerilor în fap
te sínt la îndemîna noastră. De 
aceea, în viitor, Consiliul munici
pal al Frontului Unităţii Socialiste 
se va strădui să găsească cele mai 
bune forme de valorificare a ine
puizabilului izvor de energii a ma
selor, orientîndu-le spre înfăptui
rea politicii partidului şi statului 
nostru, spre soluţionarea proble
melor obşteşti şi îmbunătăţirea 
conducerii treburilor publice.

V. BOŢOC

C U R IE R
JURIDIC
ŞARLEA MIRCEA — Sibiu. 1. 

Veţi putea ăobinăi salariul de 97,5 
lei după o perioadă de 12 luni 
calculate de la angajare, deoarece 
stagiul militar nu v-a întrerupt 
vechimea. 2. Concediul de odihnă 
pe anul 1969 îl veţi putea obţine, 
insă numai proporţional cu lunile 
lucrate, adică de la 23 iunie la 31 
decembrie 1969, conform art. 12 
pet. 1 din Legea 26/1967.

MAIER LIVIU — Sibiu. Vechi
mea in muncă cuprinde ţi perioa
dele cit aţi fost numit ca pedagog, 
supraveghetor de ordine sau edu
cator la şcolile profesionale, con
form precizărilor privitoare la sta
giul de activitate, făcute în „în
drumarul“ Ministerului Invăţămin- 
tului din 1966. Conform H.C.M. 
2841/1968, la vechimea de 3—5 
ani vă revine un salar de 1 050 
lei lunar.

ZALL ECATERINA — Bruiu. 
Pentru ca să beneficiaţi de ajuto
rul de maternitate, ca şi de alte 
drepturi prevăzute în Codul mun
cii pentru angajaţi, trebuie ca, în 
calitate de remizieră, să îndepliniţi 
sarcini în volum egal cu salariaţii 
cu salar tarifar, care au activitate 
similară. Acest volum trebuie să 
corespundă unui salar minim de 
790 lei. Aceste dispoziţii sînt cu
prinse în instrucţiunile nr. 95947/ 
1966 ale Ministerului Sănătăţii şi 
Prevederilor Sociale, pentru pune
rea în aplicare a H.C.M. 802/1965.

STAN ELENA — Copşa Mică. 
Conform art. 12 pct. 5 din Legea 
26/1967 a concediilor de odihnă, 
aveţi dreptul să primiţi în natură 
zilele de concediu corespunzătoare 
lunilor lucrate în anul 1968, fiind
că aţi primit primul concediu în 
întreprindere în cursul anului 1969.

FRINTZ ANDREI — Mediaş. 
Perioada lucrată în C.A.P. nu se 
poate aduna la vechimea în muncă 
pe care o aveţi la întreprinderea 
de stat pentru a intra în calculul 
drepturilor de pensie.

Conform art. 63, alin. 2 din Le
gea 27/1966, perioada lucrată în 
C.A.P. poate naşte dreptul (dacă 
sínt îndeplinite condiţiile) la o 
pensie separată din fondurile coo
perativei agricole.

CORNELIU BUCHHOLTZER 
consilier juridic

Din cadrul C.E.I.L. Sibiu face parte şi Iprofil „Republica“
din cadrul acestei unităţi

în clişeu vă prezentăm secţia a Ii-a mobilă

In Munţii Cibinului şi în Făgă
raş, de-a lungul a peste 180 km, 
sînt presărate 24 cabane aparţi- 
nînd I.B.C. „Păltiniş“ din Sibiu. 
Împreună cu cele 4 staţiuni de o- 
dihnă şi tratament, acestea pot 
găzdui în lunile de iarnă 3 000 de 
drumeţi iubitori ai naturii sau oa
meni veniţi la tratament şi odihnă. 
Pentru a asigura acestora condiţii 
de cazare optimă se impun mă
suri corespunzătoare, mai ales iar
na cînd la munte drumurile devin 
impracticabile săptămîni de-a rîn- 
dul întrerupîndu-se legăturile cu 
celelalte aşezări.

— Sînt asigurate condiţii op
time pentru cei 3 000 de oas
peţi pe care-i veţi găzdui în 
lunile ce urmează în cabanele 
şi staţiunile ce vă aparţin?

— Avem o bună experienţă în 
acest sens — ne-a răspuns tova
răşul IOAN MARGINEANU, direc
torul întreprinderii balneo-clima- 
terice „Păltiniş“. Este adevărat, 
în anii trecuţi ni s-au întîmplat 
destule „neprevăzute“. Pe acestea 
am căutat să le preîntîmpinăm 
luînd măsuri care am început să 
le materializăm încă din vară. In 
acest sens am executat lucrări de 
revizuire a instalaţiilor de încăl
zire, electrice, sanitare, acoperi
şuri şl altele în valoare de 250 000 
lei. La Bazna vom da în folosinţă, 
peste puţin timp, un nou şi mo
dem bloc alimentar. Am executat 
extinderi la cabana „Valea Oltului“
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unde vom monta pentru sezonul 
rece 20 căsuţe tip „Iris“, 8 prevă
zute cu radiatoare electrice pentru 
încălzit. La Păltiniş, schiorilor le 
vom pune la dispoziţie al doilea 
teleschi pe pîrtia „Onceşti“ pe ca
re o vom ilumina pentru coborîri 
de noapte. Pentru transportul în 
aceeaşi staţiune, întreprinderea 
noastră a pus în funcţiune un au
tobuz „Zii“ cu trei diferenţiale în 
vederea intervenţiilor în caz de 
înzăpeziri.

Pentru a afla modul în care 
s-a făcut aprovizionarea caba
nelor şi staţiunilor cu alimen
tele necesare acestei lungi pe
rioade de timp, a sărbătorilor 
de iarnă care presupun petre
ceri colective de anvergură ne
am adresat tovarăşului TITU 
ORZA, şeful serviciului de a- 
provizionare al întreprinderii.

— Pentru Revelion şi lunile ce 
urmează am aprovizionat cu prin
cipalele alimente, în cantităţi ne
cesare, fiecare staţiune şi cabană. 
In ce priveşte masa de Anul nou, 
vrem să continuăm tradiţiile cu
noscute de oaspeţii noştri. Des
pre vinuri, pot să vă informez că 
dispunem de 14 sorturi procurate

din cele mai renumite podgorii şi 
în cantităţi corespunzătoare. Ne
am gîndit şi la apa minerală ne
cesară, pentru lipsa căreia, în ase
menea împrejurări, am fost criti
caţi în cîteva rînduri.

în încheierea discuţiei pe te
ma pregătirilor pentru sezonul 
alb l-am rugat pe tovarăşul 
IOAN MORARU, şeful servi
ciului cabane de la I.B.C. „Pălti
niş", să ne spună cîteva din 
realizările compartimentului de 
muncă pe care-1 conduce.

— Avem cîteva noutăţi de co
municat. Mai întîi faptul că ex- 
perimentînd în anul trecut sistemul 
de închiriere a jocurilor pentru 
distracţii (table, remy, şah) la 
Păltiniş, îl vom extinde şi în ce
lelalte staţiuni. în plus, la Pălti
niş vom pune la dispoziţia turiş
tilor schiuri, sub formă de închi
riere.

Ne concentrăm întreaga atenţie 
asupra realizării unor legături bu
ne şi permanente în tot timpul 
iernii cu toate cele 28 de puncte 
ale întreprinderii. La Păltiniş însă, 
întîmpinăm de pe acum greutăţi. 
Autobaza T.A. Sibiu refuză să ne 
pună la dispoziţie o a doua cursă 
zilnică. Din această cauză mulţi 
din cei ce sosesc în Sibiu după ora 
8,30, şi vor să urce în staţiune, 
sint nevoiţi să aştepte pînă în zi
ua următoare, ceea ce ni se pare 
anormal. Cu puţină înţelegere to
varăşul I. TALMACEANU, şeful 
autobazei, ar putea rezolva acest 
deziderat al sibienilor şi al oaspe
ţilor noştri.

Convorbire consemnată de 
C. IONUŢ

De la corespondenţii noştri
in atenţie — cerce
tarea ştiinţifică

In ultima perioadă, la întreprin
derea „Firul roşu“ Tălmaciu, uni
tate aparţinătoare de Combinatul 
textil Cisnădie, s-a intensificat ac
tivitatea de cercetare ştiinţifică. 
Astfel, în urma unor studii amă
nunţite au fost experimentate di
ferite procedee tehnologice (în 
special la tratamentele finale) în 
producerea de o calitate superioa
ră a aţei de cusut. Dintre expe
rimentările făcute amintim doar
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Situaţii contradictorii în îndeplinirea planului
(Urmare din pag. I)

lelor şi, aproape în întregime, şi 
a forţei de muncă? La această în
trebare va trebui să reflecteze şi 
comitetul de direcţie al întreprin
derii judeţene de construcţii-mon- 
taj. Dacă nu ar fi fost nevoie de 
aceste „de ce“-uri, sigur că şi o- 
bligaţiile asumate prin angajamen
tele luate s-ar fi realizat.

Situaţie similară se întîlneşte şi 
pe şantierul din Hipodrom. „Aici, 
ne informează inginerul şef ad
junct Petre Gheorghiu, blocul 26 
se pregăteşte pentru predare şi se 
lucrează la blocurile 25 şi 24 cu 
cîte 60 apartamente. S-a atacat 
totodată fundaţia la blocul I din 
cofraje glisante. Acesta va consti
tui front de lucru pentru 1970“.

întrebat dacă acest front de lu
cru este suficient pentru lucrări
le anului viitor, inginerul P. 
Gheorghiu ne-a mărturisit că nu, 
dar că nici pînă acum nu s-au 
primit documentaţiile necesare. 
Deoarece atît proiectantul, cît şi 
beneficiarul aparţin de Consiliul 
popular judeţean, deci nu se mai 
poate arunca vina pe instituţii din 
afara judeţului, este momentul să 
se urgenteze realizarea acestora.

Dacă pînă acum s-au putut con
semna şi cîteva aspecte pozitive 
din activitatea constructorilor de 
locuinţe, situaţia întîlnită la şan
tierul Livada Măcelarilor nu ne 
mai dă acest drept. Pentru anul 
acesta au fost prevăzute a se con
strui 12 vile a cîte 6 apartamente, 
proprietate personală.

Care este situaţia cu 5 săptă
mîni înainte de încheierea anului? 
La vilele 4 şi 5 se lucrează la a- 
coperiş şi tencuielile interioare. 
Pentru vilele 2 şi 3 urmează să

înceapă executarea acoperişurilor 
şi să se termine tencuielile inte
rioare. Doar acestea ar avea con
diţii de terminare, deşi mai sînt 
lucrări suficiente de executat (fi
nisaj interior, montarea balcoane
lor etc.). La celelalte, exceptînd 
vila 1, a cărei zidărie a ajuns la 
etajul I, se lucrează doar la demi
sol, adică garajele.

Centrala termică este conturată 
ca construcţie, dar numai atît. 
Instalaţiile din interior nu sînt 
realizate, iar la coşul de fum, din 
15 m cît trebuie să măsoare, s-a 
ridicat zidărie doar de 2 metri.

Acesta este stadiul fizic al lu
crărilor pe şantier. De altfel, con
cludentă este şi cifra realizărilor 
pe două decade din luna curentă. 
Din planul operativ lunar, de 
1 520 mii lei, pînă la 20 noiembrie 
s-au realizat doar 260 mii lei.

Din discuţiile avute cu şeful 
şantierului, maistrul principal Mi
hai Bojan, rezultă că s-au întîm- 
pinat greutăţi încă de la atacarea 
lucrărilor atît in ce priveşte asi
gurarea documentaţiei (doar în 
iunie a fost primită), a necesaru
lui de forţă de muncă, cît şi a 
materialelor de construcţie. Chiar 
şi acum, în al 12-lea ceas, există 
mereu teama că n-o să sosească 
fîşiile de prefabricate pentru plan- 
şee, că o să se termine cărămida 
şi aşa mai departe.

Acum, cînd constructorul a ofi
cializat (de la sine putere) faptul 
că va da în funcţiune doar 24 de 
apartamente proprietate personală, 
din 72, cît prevedea planul, va 
trebui să se urgenteze măcar ri
dicarea în roşu a celorlalte pen
tru ca pe timpul iernii să se poa
tă lucra la finisajele interioare.

De ce mor animalele sub 
privirile specialiştilor ?
(Urmare din pag. I)

Nu este de mirare că bronhopneu- 
monia s-a instalat ca la ea acasă 
în grajdurile noastre şi a făcut ra
vagii printre viţeii abia născuţi. 
Acum, în toamnă, am avut un pu
ternic „atac“ de neglijenţă în pă- 
şunarea oilor, acestea fiind pur
tate prin porumbişti, multe din ele 
s-au „umflat“, vreo 23 au trebuit 
să fie sacrificate, dar 5 dintre ele 
au murit... ca toţi morţii astfel

că... aceasta e situaţia“. întrebat 
fiind despre măsurile preconizate 
pentru recuperarea acestor pagu
be pricinuite de neglijenţa cioba
nilor, inginerul Theodor Popescu 
ne relata că „încă nu s-a întreprins 
nimic în această direcţie“. De un
de se desprinde o singură conclu
zie: complicat mai este pentru 
„neavizaţi“ procesul de producţie 
din zootehnie, dar şi mai compli
cat este sistemul de gîndire al 
unor specialişti şi consilii de con

ducere care nu se simt încă res
ponsabili de starea lucrurilor din 
domeniile pe care le patronează...

Inginerul zootehnist Mircea 
Munteanu, de la cooperativa agri
colă din Alămor, explică mortali- 
tăţile de animale înregistrate pe 
primele zece luni ale anului prin 
intoxicaţii alimentare. „Bureţii 
otrăvitori de pe pajişti, porumbul 
sau sfecla umedă au pricinuit mor
talităţi la ovine, ne spune ingine
rul Mircea Munteanu. Am avut 
în anii trecuţi un atac puternic de 
antrax, o „specie“ măruntă de dis- 
tomatoză. Şi anul acesta efectivele 
noastre de ovine sînt suspecte de 
antrax. Mortalităţile înregistrate 
la porcine sînt cauzate tot de in
toxicaţii: tărîţa primită de la moa
ra întreprinderii „Steagul roşu“ 
din Sibiu a fost umedă şi încinsă. 
Este drept, mai multe mortalităţi 
au fost înregistrate în iarnă. Ali
mentaţia unilaterală a porcilor, cu 
concentrate, în lipsa suculentelor, 
a contribuit la sensibilizarea ex
cesivă a organismului animal, ceea 
ce a favorizat grefarea bolilor“. 
Şi argumentaţia curge... ca la car
te. Nici un cuvînt însă despre res
ponsabilitatea specialistului, despre 
măsurile iniţiate de inginer cen
tra  redresarea situaţiei sectorului 
zootehnic. Şi nu este lipsit de in
teres să arătăm că cele 40 mor
talităţi înregistrate la porcine în 
cooperativa agricolă din Alămor 
au pricinuit o pagubă în venituri
le unităţii de peste 35 000 lei. Da
că se mai adaugă şi pierderile pro
venite prin mortalităţile înregis
trate la bovine şi ovine în unitate 
în aceeaşi perioadă, nu e greu să 
se constate că sectorul zootehnic 
la Alămor este „intoxicat“ de ine
ficienta muncii desfăşurate de spe
cialist şi consiliul de conducere 
în direcţia sporirii producţiei ani
maliere...

„Leucoza şi pseudomonoza au 
fost oaspeţi obişnuiţi în halele 
noastre de găini în acest an, ne

relatează inginerul zootehnist A- 
lexandru Dordea, de la cooperati
va agricolă din Ocna Sibiului. în 
special puii au fost mai receptivi 
la atacul acestor boli. Cu toate că 
au fost aplicate în întregime tra
tamentele sanitaro-veterinare, pe 
primele zece luni ale acestui an 
am înregistrat nu mai puţin de 
I 186 păsări moarte, la un efectiv 
existent de 2 360 găini“. Cum vor 
fi fost aplicate tratamentele vete
rinare preventive la sectorul avi
col al cooperativei agricole din 
Ocna Sibiului, este mai greu de 
precizat. Ceea ce se ştie însă cu 
siguranţă este faptul că planul a- 
nual de producţie al sectorului se 
va realiza numai parţial, ceea ce 
va influenţa negativ veniturile 
cooperatorilor.

Am consemnat aproape telegra
fic răspunsurile unor specialişti 
din cooperativele agricole de pro
ducţie la întrebarea: „care sînt 
cauzele mortalităţilor înregistrate 
pe primele zece luni ale acestui 
an la animalele proprietate ob
ştească?“ Discuţiile purtate per
mit să se tragă o singură conclu
zie: redresarea situaţiei sectorului 
zootehnic reclamă sporirea respon
sabilităţii personale a inginerilor 
zootehnişti şi a medicilor veteri
nari. Specialiştii sînt chemaţi să-şi 
înzecească eforturile pentru a se 
achita în mod exemplar de sarci
nile ce incumbă funcţia lor, răs- 
punzind în acest mod, la condi
ţiile create de statul nostru socia
list pentru desfăşurarea unei acti
vităţi fructuoase în sectorul zoo
tehnic. Organizaţiile de partid au 
datoria să controleze şi să îndru
me îndeaproape activitatea specia
liştilor, dar trebuie să manifeste 
mai multă exigenţă în direcţia 
creşterii eficienţei acestei îndru
mări pentru sporirea continuă a 
aportului pe care îl are sectorul 
zootehnic la realizarea producţiei 
şi a veniturilor planificate în coo
perativele agricole de producţie.

cîteva: filarea din fibre sintetice, 
tip TERON, pe utilaje din filatura 
de bumbac, finisarea în întreprin
derea noastră, în colaborare cu In
stitutul de cercetări textile Bucu
reşti. Rezultatele sînt foarte bune. 
Aţa realizată prin acest procedeu 
este folosită la cusutul stofei din 
fibre sintetice şi la confecţii din 
piele, prezentînd o rezistenţă mult 
sporită.

In prezent, în staţia pilot a fila
turii se produc fire cu miez de 
poliester îmbrăcat cu bumbac, fir 
destinat tot pentru aţă de cusut, 
ce urmează a fi produsă în viitor 
pe scară industrială la noua fa
brică de aţă de la Odorhei, uni
tate ce se află în construcţie.

Pe lîngă cele două experimen
tări, mai sînt în faza de cercetare 
şi alte teme.

I. FLEACA

ff.
in concurs

Pe scena Casei orăşeneşti de 
cultură din Agnita a avut loc zi
lele trecute un concurs „Cine ştie 
răspunde“ avînd ca temă filmul 
românesc „Tinereţe fără bătrîne- 
ţe“. Răspunsurile, unele chiar a- 
mănunţite, au evidenţiat buna pre
gătire a concurenţilor. In urma 
barajului au cîştigat reprezentan
ţii Şcolii generale nr. 1, care au 
fost urmaţi la mică diferenţă de 
cei ai Şcolilor generale nr. 2 şi 3. 
Iată numele membrilor grupului 
cîştigător: Gheorghe Baciu, Crinel 
Holerga, Mariana Bîzgan, Gheor
ghe Cîmpeanu şi Emilia Domşan.

M. TERCHILA

Fier vechi oţeiăriilor
Colectivele de muncă ale unită

ţilor economice medieşene acordă 
atenţia cuvenită predării la I.C.M. 
a fierului vechi şi a. resturilor re
zultate în procesul de producţie. 
Astfel, pe municipiul Mediaş, din 
unităţile economice s-au predat 
pînă în prezent peste 13 000 tone 
fier vechi, fontă şi metale nefe
roase. Cele mai bune rezultate pe 
linia predării fierului vechi au fost 
obţinute la uzina „Emailul roşu“, 
întreprinderea „Salconserv“, „Drum 
nou“, Uzina metalurgică gaz me
tan şi altele. La uzina „Automeca- 
nica“, deşi au fost predate canti
tăţi însemnate, s-a obţinut doar 
jumătate din suma cuvenită şi a- 
ceasta datorită faptului că nu s-a 
făcut sortarea pe categorii a ma
terialului (fier, fontă, neferoase) 
predat la I.G.M.

I. GRITO

Pete neplăcute 
pe cartea
de v iz ită

a unor gospodari
Timpul friguros se află în a- 

leriă. Pe zi ce trece meteorolo
gii prevăd scăderea temperatu
rii, ploi, lapoviţă şi ninsoare, 
Aşadar ne aflăm în plin sezon 
de toamnă tîrzie cînd gospoda
rul deretică prin curte, punîn- 
du-şi la punct lucrurile. Un 
gospodar prevăzător a terminat 
pînă la ora îngheţului pregăti
rile de iarnă.

Raidul nostru, prin cîteva u- 
nităţi industriale din judeţul 
Sibiu, a scos în evidenţă, pe 
lîngă unele aspecte pozitive, şi 
carenţe care, cu puţină iniţia
tivă, pot fi şi trebuie să fie în
lăturate.

Iată, de exemplu, vizita noas
tră în două unităţi ale Combi
natului textil Sibiu, respectiv 
unităţile „Steaua roşie“ şi „Pro
gresul“ Orlat, ne-a surprins 
plăcut deoarece atît pregătirile 
in vederea venirii frigului cît 
mai ales curăţenia domnea pes
te tot. De altfel acest atribut 
de bun gospodar a caracterizat 
cele două colective în tot timpul 
anului.

Exemplu de bună gospodări
re, în special exterioară, ne o- 
feră uzina „Emailul roşu“, uni
tate reprezentativă a industriei 
medieşene. Raidul nostru a scos 
la iveală însă şi unele aspecte 
mai puţin măgulitoare pentru 
comitetele de direcţie de la 
U.P.A.S., „Independenţa“, or
ganizaţia comercială „Combusti
bilul“ şi altele.

Un „eşantion“ de îndoielnică 
gospodărire se poate vedea la

RAIDUL NOSTRU
depozitul de lemne al organi
zaţiei comerciale „Combustibi
lul“, aflat în Piaţa gării Sibiu. 
Deşi ziarul nostru a mai sesizat 
conducerea organizaţiei despre 
neorînduiala ce domneşte pur şi 
simplu în „ograda“ lor, aceasta 
a rămas neclintită pe poziţia; 
să nu se schimbe nimic!

Peisajul actual de la „Combu
stibilul“ este cît se poate de de
primant dacă ţinem cont că de
pozitul cu pricina este amplasat 
în imediata apropiere a „porţii 
de fier“ a burgului, prin care 
intră şi ies zilnic zeci de mii 
de turişti. Iată ce ne spunea in
ginerul loan Florescu din Con
stanţa, ce aştepta cursa de Păl
tiniş. „Aşteptînd autobuzul de 
Păltiniş am avut prilejul să vi
zitez Piaţa gării. Am rămas de
zolat de aspectul depozitului. 
Gardul este rupt, lemnele sînt 
aşezate într-o dezordine de ne- 
descris, noroiul şi praful sînt 
componente ale neglijenţei şi 
prostului gust“. Comentariile 
credem că sînt de prisos. Spe
răm că organele municipale, 
prin serviciul de arhitectură şi 
sistematizare, vor lua măsurile 
ce se impun pentru a salva bu
na carte de vizită de care se bu
cură oraşul Sibiu.

Dar mai există şi un alt as
pect al problemei în speţă. Sînt 
unele întreprinderi la care bu
nul gust te întîmpină chiar de 
la intrare. La „Independenţa“, 
de exemplu, intrarea principală, 
cît şi blocul tehnico-administra- 
tiv îţi amintesc de litoral. Dar 
atît. Dacă intri mai adînc prin 
spatele halelor de turnătorie, 
mecanică sau montaj peisajul 
este atît de eterogen îneît îţi 
face impresia că mîna de gos
podar lipseşte cu deşăvîrşire.

O situaţie inadecvată întîl- 
nim şi la U.P.A.S. (fost „Elas
tic“). Cu ani în urmă exista a- 
ici un bun obicei al gospodari
lor de a înfrumuseţa curtea cu 
ronduri de flori. Este adevărat 
că după comasare uzina a de
venit un vast şantier. S-au con
struit şi se construiesc hale noi. 
Cu toate acestea curăţenia de 
pe căile de acces ale uzinei, în 
împrejurimile halelor de fabri
caţie, se poate menţine în con
diţii mult mai bune.

Raidul nostru a scos în evi
denţă faptul că acolo unde con
ducătorii unităţilor socialiste 
sînt buni gospodari, totul este 
pus la punct. Mai sînt însă gos
podari care se preocupă de pro
blema în speţă doar la supra
faţă. Dictonul cu gospodina ca
re lasă gunoiul după uşă, se 
potriveşte la mulţi conducători 
de întreprinderi. Recomandăm 
pe această cale Inspectoratului 
sanitar de stat să aplice legile 
în vigoare acelora care sînt 
certaţi cu igiena, cu bunul gust. 
Oglinda municipiului este păta
tă uneori şi de I.R.G., întreprin
derea comunală şi Teleconstruc- 
ţia. Aceste întreprinderi răsco
lesc pur şi simplu străzile, ui- 
tînd să le mai astupe, sau dacă 
o fac lasă mormane de moloz 
care împiedică circulaţia publi
că şi afectează grav curăţenia 
Sibiului.

Este necesar ca iama să gă
sească totul pus la punct; pri
ma zăpadă nu va putea acoperi 
neglijenţa celor în cauză...

I. NISTOR
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VIZITA TOVARĂŞULUI 
ION GHEORGHE 

MAURER ÍN ANGLIA
Londra 27 — Trimişii speciali 

Agerpres, Nicolae íonescü şi Li- 
viu Rodescu, transmit: Preşedin
tele Consiliului de Miniştri al Re
publicii Socialiste România, Ion 
Gheorghe Maurer, care întreprin
de o vizită oficială în Marea Bri- 
tanie la invitaţia primului minis
tru Harold Wilson a fost primit, 
joi dimineaţa, la Palatul Buckin
gham, de Majestatea Sa Regina 
Elisabeta a Il-a.

Premierul român a fost însoţit 
de ministrul afacerilor externe, 
Comeliu Mănescu, şi de ambasa
dorul României la Londra, Vasile 
Pungan.

Joi la amiază, Camera de Co
merţ din Londra a oferit, în sa
loanele Hotelului Savöy, un de
jun în onoarea primului ministru 
Ion Gheorghe Maurer şi a per
soanelor eare-1 însoţesc. La dejun 
au participat Roy Mason, minis
trul comerţului, lordul Enroll of 
Hale, vicepreşedintele Camerei de 
Comerţ, miniştri de stat şi subse
cretari de stat de la ministerele 
afacerilor externe, tehnologiei, co
merţului, conducători şi reprezen
tanţi ai unor mari firme indus
triale şi comerciale, ziarişti.

Adresînd un călduros bun ve
nit premierului român, în numele 
membrilor Camerei de Comerţ din 
Londra, lordul Erroll of Hale a 
subliniat — în toastul rostit cu 
acest prilej •— evoluţia ascenden
tă a relaţiilor economice şi comer
ciale dintre cele două ţări, expri- 
mîndu-şi, totodată, convingerea că 
actuala vizită a premierului Ion 
Gheorghe Maurer va contribui la 
dezvoltarea în continuare a coope
rării economice britano-române.

Mulţumind pentru ospitalitatea 
cu care a fost întîmpinat, primul 
ministru al României şi-a expri
mat — in răspunsul său — satis
facţia pentru modul în care evo
luează relaţiile economice dintre 
cele două ţări. Subliniind dorinţa 
României de a contribui la ampli
ficarea acestor relaţii, atît pe plan 
economic, cit şi în alte domenii, 
vorbitorul a arătat că eforturile 
comune în această direcţie asigură 
nu numai avantaje economice re
ciproce, ci constituie, totodată, un 
important aport la instaurarea u- 
nui climat de înţelegere şi pace 
în lume.

*
După-amiază, premierul român 

şi persoanele care-1 însoţesc au fă
cut o vizită la Palatul Westmin
ster, sediul Parlamentului britanic.

Intîmpinaţi de secretarul grupu
lui britanic al Uniunii Interparla
mentare, M. J. Paterson, înalţii

oaspeţi au vizitat acest monumen
tal edificiu, de care sínt legate 
multe momente importante din is
toria poporului britanic. Ei au fost 
apoi invitaţi să asiste la ora in
terpelării din Camera Comunelor, 
în cadrul căreia primul ministru 
şi alţi membri ai guvernului au 
răspuns la întrebări ale deputaţi
lor asupra unor probleme privind 
politica internă şi externă a ca
binetului.

In continuarea programului ace
leiaşi zile, premierul Ion Gheor
ghe Maurer a participat la o re
cepţie oferită în onoarea sa şi a 
persoanelor care-1 însoţesc de gu
vernul Marii Britanii.

Oaspeţii au fost întîmpinaţi, la 
Banqueting House, de George 
Thomson, cancelar al Ducatului 
Lancaster. La recepţie au partici
pat membri ai guvernului, perso
nalităţi ale vieţii economice, cul- 
tural-artistice, oameni de ştiinţă, 
ziarişti.

*
Londra 27. — Trimişii speciali 

'Agerpres, Nicolae Ionescu şi Liviu 
Rodescu, transmit: Preşedintele 
Consiliului de Miniştri ai Repu
blicii Socialiste România, Ion 
Gheorghe Maurer, a Oferit joi seara 
un dineu in saloanele Hotelului 
Claridges, în onoarea primului mi
nistru al Marii Britanii, Harold 
Wilson.

Au luat parte Corneliu Mănescu, 
ministrul afacerilor externe, Va
sile Pungan, ambasadorul Republi
cii Socialiste România la Londra, 
Nicolae Nicolae, adjunct al minis
trului comerţului exterior, Gheor
ghe Oprea, adjunct al ministrului 
industriei construcţiilor de maşini, 
şi alte persoane oficiale române.

Din partea britanică, la dineu 
au fost prezenţi Michael Stewart, 
ministrul afacerilor externe şi al 
Commonwealth-ului, lordul Shac- 
kleton, lord al Sigiliului privat şi 
lider al Camerei Lorzilor, Fred 
Peart, lider al Camerei Comunelor, 
George Thomson, cancelar al Du
catului Lancaster, Cledwyn Hu
ghes, ministrul agriculturii, Deniş 
Laskey, ambasadorul Marii Bri
tanii la Bucureşti, Robin Brook, 
preşedintele Camerei de Comerţ, 
lordul Blacket, preşedinte al Ro
yal Society, precum şi preşedinţi 
ai unor mari companii industriale.

în cursul dineului, care s-a des
făşurat, într-o atmosferă caldă, 
prietenească, preşedintele Consi
liului de Miniştri, Ion Gheorghe 
Maurer, şi primul ministru Ha
rold Wilson au toastat pentru prie
tenia dintre cele două popoare, 
pentru dezvoltarea continuă a re
laţiilor multilaterale dintre Româ
nia şi Marea Britanie, pentru pa
ce şi înţelegere între popoare.

Convorbiri oficiate 7 
Corneliu Mănescu — Michael Stewart

Londra 27 (Agerpres). — Trimi
şii speciali Agerpres, Nicolae Io
nescu şi Liviu Rodescu, transmit: 
Joi după-amiază au avut loc, la 
Foreign Office, convorbiri oficiale 
între Corneliu Mănescu, ministrul 
afacerilor externe al României, şi 
Michael Stewart, ministrul aface
rilor externe şi al Commonwealth- 
ului al Marii Britanii.

La convorbiri au participat, din 
partea română, ambasadorul Va
sile Pungan şi Cornel Vladu, di
rector în Ministerul Afacerilor Ex

terne, iar din partea britanică 
George Thomson, cancelar al Du
catului Lancaster, şi ambasadorul 
Denis Laskey.

în cursul convorbirilor au fost 
abordate probleme privind rela
ţiile bilaterale româno-brîtanice, 
precum şi aspecte ale situaţiei in
ternaţionale, printre care proble
ma securităţii europene, problema 
vietnameză, situaţia din Orientul 
Apropiat, rolul şi activitatea Or
ganizaţiei Naţiunilor Unite.

N oi faine a le  Lunii
HOUSTON 27 (Agerpres). — 

Prima cutie cu eşantioane selena
re recoltate de astronauţii Charles 
Conrad şi Alan Bean in Oceanul 

v Furtunilor a fost deschisă la labo- 
\  rotorul de recepţie lunară a Cen

trului spaţial de la Houston.
Din primele impresii comunica

te de cercetători rezultă că bucă
ţile de rocă sínt acoperite de un 
strat gros de praf puţin mai des- 
dhis la culoare decit cel adus din 
Marea Liniştii de Neil Armstrong 
şi Edwin Aldrin şi par a fi de 
origine vulcanică. Greutatea tota
lă a rocilor din prima cutie a 
fost apreciată la aproximativ 15,8 
kg. Cutia a doua conţine aproxi
mativ 10,8 kg. In afară de acestea, 
in cabina de comandă se mai află 
citeva pungi de plastic cu roci, a 
căror greutate nu este încă cu
noscută. Ele urmează să fie aduse 
sîmbătă la laboratorul de la Hou
ston. Se crede că greutatea totală 
a acestor eşantioane lunare ar fi 
între 36 şi 40 kg.

La Centrul spaţial din Houston 
s-a anunţat totodată, că seismo- 
metrele instalate in Oceanul Fur
tunilor au semnalat un cutremur 
lunar natural a cărui cauză nu 
este cunoscută. In legătură cu cer

cetările efectuate asupra datelor 
transmise de seismometre privind 
şocul seismic provocat de ciocni
rea etajului superior al modulului 
lunar de sujirafaţa Seiend, cerce
tătorii au menţionat că «cestea au 
ajutat la identificarea căderilor 
de meteoriţi prin studierea mişcă
rilor seismice înregistrate de apa
ratele plasate în Marea Liniştii de 
Armstrong şi Aldrin. Aceste seis
mometre au funcţionat timp de 21 
de zile şi au transmis aproximativ 
20 de mişcări seismice care au 
fost provocate de căderea unor 
meteoriţi. Datorită faptului că un
dele seismice au avut o intensita
te relativ mică, se presupune că 
meteoriţii au avut dimensiuni re
duse. Nu a fost încă elucidată 
cauza ecoului undelor seismice 
produse de căderea modulului, ca
re a durat 55 de minute, în timp 
ce un astfel de fenomen nu ar fi 
putut dura pe Pămînt mai mult 
de un minut.

Datele telemetrice recepţionate 
la Houston au dus la o nouă des
coperire apreciată a fi extrem dc 
importantă — detectarea cimpu- 
lui electromagnetic al Lunii. Mag- 
nétometrul a semnalat existenţa 
unui cîmp magnetic lunar ecua-

Q-N- U-: Dezbaterile din 
Comitetul politie asupra

dezarmării

niHMiBnjFmaimwiraawŝ

Dacă englezii ar 
bea mai mult ceai...

problemelor
New York 27 — Coresponden

tul Agerpres, C. Alexandroaie, 
transmite: în Comitetul politic al 
Adunării Generale a O.N.U. con
tinuă dezbaterile asupra proble
melor dezarmării. Reprezentantul 
Spaniei, Jaime de Pinies, a ară
tat că proiectul de tratat sovieto- 
american privitor la denucleariza- 
rea teritoriilor submarine repre
zintă o măsură colaterală şi că 
trebuie să se depună eforturi sus
ţinute pentru realizarea obiectivu
lui final — dezarmarea generală 
şi totală. El a cerut, de asemenea, 
ca documentul să prevadă limpe
de drepturile suverane ale state
lor riverane asupra zonei de 12 
mile marine a platoului continen
tal aflat sub jurisdicţia lor. Jamil 
Baroody (Arabia Saudită) a salu
tat începerea tratativelor bilaterale 
sovieto-americane de la Helsinki 
privitoare la limitarea cursei înar
mărilor strategice şi a subliniat 
importanţa propunerii sovietice 
privind întărirea securităţii inter
naţionale. La rîndul său, Ferdi
nand Kayukwâ-Kimotho (Congo 
Kinshasa), referindu-se la proiec
tul dé tratat sovieto-american a- 
mintit, a subliniat că acesta ar 
trebui să privească nu numai ar
mele nucleare ci şi pe cele con
venţionale. în cuvîntarea sa, Hel- 
veg Petersen (Danemarca) a cerut 
ca în proiectul de tratat să fie in
cluse prevederi clare referitoare la 
verificarea transpunerii în practi-

Washington 27 (Agerpres). — în 
şedinţele desfăşurate miercuri, cu 
uşile închise, de Comisiile pentru 
serviciile forţelor armate ale Se
natului şi Camerei reprezentanţi
lor, consacrate examinării masa
crelor la care s-au dedat trupele 
americane împotriva populaţiei ci
vile din Vietnamul de sud, au fost 
prezentate, pentru prima oară, 
diapozitive în culori înfăţişînd cri
mele din cătunul My Lai (locali
tatea Song My). Numeroşi con
gresmeni americani nu şi-au pu
tut ascunde indignarea faţă de a- 
ceste masacre. Preşedintele Comi
siei senatoriale pentru serviciile 
forţelor armate, Stephen Young, a 
precizat, după şedinţă, că cele vă
zute „au demonstrat o cruzime ce 
nu putea, fi depăşită în timpurile 
lui Hitler“. El a menţionat că una 
din fotografii înfăţişa „necomba
tanţi ucişi âvînd piepturile tăiate 
cu baionetele“ adăugind că numă
rul civililor asasinaţi s-ar putea 
ridica la aproximativ 700. Young 
a subliniat că a fost şocat de „a- 
ceste atrocităţi inimaginabile“. Se
natorul Daniel Inouye, care şi-a 
pierdut mina dreaptă în cursul ul
timului război mondial, a decla
rat: „Credeam ca sínt blindat faţă 
de cruzimi, dar acum trebuie să 
recunosc că mi s-a făcut rău du
pă cele ce am văzut“.

în cursul unei întîlniri cu zia
riştii, senatorul Young a afirmat

torial de o intensitate cuprinsă în
tre 30 şi 40 Gamma. Deşi aceasta 
este extrem de mică, în raport 
cu intensitatea cîmpului magnetic 
terestru, care măsoară la Ecuator 
35 000 de Gamma, ea este mai ma
re decit considerau astronomii. Pi
na acum se presupunea că intensi
tatea cîmpului magnetic al Lunii 
n-ar putea depăşi 2—8 Gamma.

*
Sarcina încredinţată astronauţilor 

Charles Conrad şi Alan Bean de a 
aduce de pe Lună mostre de di
mensiuni mai mari, a fost îndepli
nită. Specialiştii de la laboratorul 
de recepţie lunară din Houston, 
care au deschis miercuri seara pri
mul conteiner cu eşantioane sele
nare, s-au declarat mulţumiţi şi 
şi-au exprimat plăcut surprinderea 
in faţa unui specimen de rocă de
osebit de interesant. „Este cea mai 
voluminoasă probă de rocă crista
lină văzută pînă acum“, a decla
rat Dan Anderson, directorul la
boratorului. El a subliniat că a- 
ceastă „piatră lunară“ de 10 cm. 
lungime şi o greutate intre 1,3— 
1,8 kg este formată din mici cris
tale dintre care unele sínt foarte 
strălucitoare. Potrivit primelor i- 
poteze, se pare că aceste roci cris
taline s-au format în urma căderii 
meteoriţilor a căror căldură a pro
vocat la început topirea solului lu
nar in locul de contact şi apoi cris
talizarea lui.

> că de către toate statele a clau
zelor interdicţiei extinderii cursei 
înarmărilor nucleare pe teritoriile 
submarine. Mangalyn Dugersuren 
(Mongolia) şi-a exprimat speranţa 
că Uniunea Sovietică şi Statele U- 
nite vor lua în consideraţie propu
nerea secretarului general al 
O.N.U., U Thant, de a se pune 
capăt experienţelor şi perfecţionă
rii unor noi tipuri şi sisteme de 
arme de distrugere în masă în pe
rioada negocierilor de la Helsinki. 
La rîndul său, Zenon Rossides 
(Cipru) a propus ca în aşteptarea 
rezultatelor negocierilor bilaterale 
de la Helsinki să se pună capăt 
experimentării armelor nucleare şi 
să se instituie un moratoriu asu
pra tuturor domeniilor cursei în
armărilor. Imre Komives (Ungaria) 
a subliniat că impedimentele ce 
se ridică în faţa realizării proiec
tului de tratat sovieto-american 
sínt mai mult de ordin politic, în- 
trúcit experienţa a arătat că nu 
a fost explozie nucleară, cit de 
mică, care să nu fi fost detectată. 
Vorbitorul a arătat că asistenţa 
tehnică in vederea folosirii explo
ziilor nucleare în scopuri paşnice 
trebuie să fie acordată de către 
Agenţia Internaţională pentru E- 
nergia Atomică. Totodată, el a 
subliniat că proiectul menţionat 
trebuie să prevadă în mod expres, 
ca scop final, demilitarizarea to
tală a vastei zone pe care o repre
zintă teritoriile submarine.

că în cursul vizitei ce a făcut-o 
anul trecut la o tabără a forţelor 
speciale americane din Vietnamul 
de sud a putut constata că nume
roşi mercenari europeni luptă a- 
lături de trupele americane în 
Vietnam.

El a menţionat că aceştia „nu 
au fost mobilizaţi ci s-au alătu
rat forţelor speciale“. Young a 
adăugat că in acea perioadă a 
auzit despre faptul că trupele a- 
mericane au ucis şase civili viet
namezi care participaseră la în- 
mormîntarea unui ofiţer vietcong, 
împuşcat cu o zi mai înainte. „Nu 
pot numi aceasta decit o atroci
tate“ — a spus el.

Pe de altă parte, senatorul Char
les Gőodéll a declarat că a primit 
o serie de informaţii privind alte 
atrocităţi comise de trupele ame
ricane împotriva populaţiei paşni
ce sud-vietnameze. El a refuzat 
să dea alte amănunte, acuzînd în 
acelaşi timp autorităţile saigoneze 
„de a fi contribuit la procesul de 
brutalizare a războiului“ prin ini
ţierea „Programului Phoenix“, ca
re prevede asasinarea tuturor 
fruntaşilor diferitelor localităţi, 
bănuiţi de a fi nutrit simpatii fa
ţă de forţele de eliberare naţio
nală.

#
Saigon 27 (Agerpres). — In a- 

nul 1969 trupele americane din 
Vietnamul de sud, împreună cu 
cele saigoneze şi sud-coreene, au 
înfăptuit 11 masacre similare ce
lui de la Song My, relatează a- 
genţia Giai Phong.

23 ianuarie — 3 februarie. Dis
trictul Ba Lang, provincia Quang 
Ngai: peste 300 de civili ucişi, mai 
mult do o mie răniţi, aproxima
tiv 200 de fete şi femei răpite şi 
violate. 1500—1800 de case incen
diate şi distruse. E rezultatul unei

Bonn 27 (Agerpres). — Intr-un 
interviu acordat agenţiei France 
Presse, cancelarul vest-german 
Willy Brandt a arătat că rezulta
tul apropiatei conferinţe la nivel 
înalt a „celor şase“, programată 
pentru zilele de 1 şi 2 decembrie 
a.c. la Haga, depinde de poziţia 
Parisului şi Bonn-ului. Referindu- 
se la intrarea Angliei ín C.E.E., 
Willy Brandt a precizat că guver
nul său va continua politica cabi
netelor precedente, care s-au pro
nunţat in favoarea aderării chiar 
din 1961, cînd Anglia şi-a depus 
candidatura. Cancelarul vest-ger
man consideră că este necesar ca 
acum să se ajungă la un rezultat 
concret în această direcţie. „Lu
crul acesta este posibil dacă Fran
ţa şi R.F. a Germaniei adoptă o 
atitudine care să corespunda spi
ritului Tratatului de la Roma şi

R.D.G. Oraşul Dresda, aproape 
complet distrus în cel de-al 
II-lea război mondial, a fost 
reconstruit în întregime, în a- 
fară de centrul încă în stare 
de finisare. Complex de locuin

ţe în Piaţa Poştei

misiuni de „curăţire“ efectuate de 
trupe americane şi sud-coreene, 
sub comanda unui general ame
rican.

23 februarie. Cam Agea, în a- 
propierea oraşului Kontum, pro
vincia Kontum: 350 de persoane 
civile ucise, 1200 grav rănite, în 
urma unei acţiuni combinate, e- 
fectuate de trupe terestre ameri
cane şi de unităţi aeropurtate, ca
re au deschis focul asupra satului 
din elicopter.

1 martie, satul Dien Binh: apro
ximativ 400 de civili ucişi, 613 
răniţi, în majoritate bătrâni, fe
mei şi copii, peste 1 000 de case 
făcute una cu pămîntul. A fost cea 
de-a 15-a operaţie de „perchezi
ţie“, denumită „Dragonul victo
rios“, efectuată de trupe ameri
cane şi sud-coreene.

10 septembrie, satul Phan Ri, 
în provincia Ninh Thuan: 200 de 
pescari au fost ucişi cînd avioane 
americane au declanşat focul a- 
supra ambarcaţiunilor lor.

Februarie—octombrie, provincia 
Quang Nam: 258 de sate incen
diate şi distruse, peste 1 000 de 
civili ucişi în cadrul unor misiuni 
de distrugere efectuate de unităţi 
americane şi sud-coreene.

Martie—mai, satele Tra Xuyen, 
Thuan Van, Long Phu, provincia 
Gam Tho — toate trei au fost in
cendiate în cadrul unor misiuni 
de „curăţire“ similare, efectuate 
de aceleaşi trupe americane şi sud- 
coreene; 300 de copii şi bătrîni 
ucişi, tot atîţia răniţi, peste 200 
de fete violate, sínt principalele 
lor rezultate.

Sínt citeva din „acţiunile“ efec
tuate de forţele americane şi cele 
aliate lor în diverse regiuni sud- 
vietnameze, în primele 300 de zile 
ale anului 1969, menţionează a- 
gwnţia citată.

nevoilor comune ale Europei occi
dentale“, a spus el. Brandt consi
deră că este important să se a- 
jungă la „tratative concrete care 
vor trebui, natural, să fie pregă
tite şi conduse de „cei şase“ ca 
un tot“.

Solicitat să precizeze poziţia sa 
privind raporturile dintre sectoa
rele industrial şi agricol în Pia
ţa comună, Brandt a spus că „le 
vede intr-un mod uşor diferit faţă 
de anumite cercuri franceze“. Toţi 
partenerii C.E.E., a adăugat el, 
sínt de acord că agricultura tre
buie tratată diferit faţă de indus
trie şi comerţ. Guvernul vest-ger- 
man este partizanul unei diviziuni 
raţionale a muncii în sinul comu
nităţii şi al unei restructurări a 
agriculturii care să răspundă ne
cesităţilor viitoare, a conchis Willy 
Brandt.

Un raport recent al Comisiei 
Economice a O.N.U. pentru Africa 
demonstrează că, în afara cafelei, 
mărfurile care au constituit obiec
tul unor acorduri internaţionale 
după cel de-al doilea război mon
dial sínt cele produse sau finanţate 
de către ţările industrializate.

O asemenea constatare ar putea 
explica într-o oarecare măsură de 
ce pînă în momentul de faţă nu 
s-a putut încheia încă un acord in
ternaţional asupra ceaiului: dintre 
ţările interesate în această privin
ţă, opt sínt africane.

în momentul de faţă, asistăm 
însă la apariţia 
unei adevărate 
probleme a ceaiu
lui, determinată, 
pe de o parte, de 
influenţa nefastă 
pe care exceden
tele mondiale de 
ceai o joacă asupra preţului aces
tui produs şi, pe de altă parte, de 
importanţa pe care o are ceaiul în 
economia unor ţări africane, pen
tru care el este principalul articol 
de export.

Conform unor statistici date pu
blicităţii de F.A.O. (Organizaţia 
O.N.U. pentru alimentaţie şi agri
cultură), producţia mondială de 
ceai a atins în 1968 un nivel re
cord în urma unor recolte abun
dente în Africa şi Asia (un volum 
global de aproximativ 1 230 000 
tone). Dar creşterea cea mai spec
taculoasă a fost înregistrată în A- 
frica: intr-un singur an (1967—■ 
1968), recolta de ceai a sporit cu 
17 la sută, ajungînd de la 83 000 
la 97 000 tone. în perioada 1967— 
1968 volumul exporturilor mondia
le de ceai a crescut relativ (1 la 
sută) dar, cu toate acestea, valoa
rea exporturilor, din pricina scă
derii preţurilor, s-a micşorat cu 8 
la sută, atingînd în 1968 cel mai 
scăzut nivel din 1953 (529,4 mili
oane dolari).

Cairo 27 (Agerpres). — Agenţi
ile de presă relatează că luptele 
care au izbucnit miercuri diminea
ţa în regiunea de frontieră dintre 
Arabia Saudită şi Republica Popu
lară a Yemenului de sud continuă 
cu violenţă' După cum informează 
agenţia M.E.N., care reproduce co
municate date publicităţii atît la 
Djeddah cit şi la Aden în luptele 
care se desfăşoară la sud de deşer
tul Rub El Khali sínt angajate pu
ternice unităţi de artilerie, aviaţie 
şi blindate.

Comunicatele sínt contradictorii, 
ambele guverne acuzîndu-se reci
proc de acte de agresiune. Con
form comunicatului dat publicită
ţii la Djeddah, forţele sud-yeme- 
nite au pătruns pe teritoriul sau- 
dit, unde au reuşit să ocupe un 
post de frontieră. In faţa acestei 
situaţii, menţionează comunicatul, 
armata saudită a primit ordin să 
contraatace.

Principala importatoare de ceai 
este Marea Britanie care absoarbe 
peste 40 la sută din totalitatea ex
porturilor: fiecare énglez foloseşte 
aproximativ 4 kg de ceai anual. 
Preţul mondial al ceaiului depin
de deci, în mare măsură, de piaţa 
londoneză. Or, preţul mediu al ki
logramului de ceai a scăzut la 
Londra de la 109,9 pence în 1967 
la 104,6 în 1968 (comparativ cu 
126,5 pence în 1955), iar spre sfîr- 
şitul lunii decembrie 1968 stocu
rile britanice de ceai ajunseseră 
la 103 000 tone, cifră pînă acum 
neegalată de la sfîrşitul celui de-al 

doilea război 
mondial. Volumul 
excedentului bri
tanic a rămas ne
schimbat şi în 
cursul primului 
trimestru al anu
lui T969, în timp 

ce producţia de ceai |i continuat să 
crească în Africa şi Asia. în con
secinţă, scăderea preţului s-a agra
vat cu 7 la sută în timpul prime
lor patru luni ale anului 1969.

Preţul ceaiului se află într-un 
raport direct proporţional cu situ
aţia acestui produs pe piaţa brita
nică, dar un asemenea lucru nu 
presupune în mod automat că so
luţia problemei o reprezintă con
sumatorul englez. De aceea, toate 
eforturile ţărilor producătoare de 
ceai se îndreaptă spre încheierea 
unui acord internaţional asupra 
produsului respectiv, în speranţa 
că acesta ar putea frîna evoluţia 
descendentă a preţului său.

încheierea mult-aşteptatului a- 
cord constituie, de altfel, obiectul 
celor trei consultări organizate de 
F.A.O. în această privinţă (ultima 
în ianuarie 1969 la Kampala). ca 
şi cel al unei alte reuniuni viitoa
re a ţărilor interesate, programată 
pentru luna decembrie.

A. V.

In comunicatul dat publicităţii 
la Aden se precizează că luptele 
au izbucnit în cursul acestei săp- 
tămîni în urma unei încercări a 
forţelor armate saudite de a ocu
pa regiunea Wadiha.

Totodată, se menţionează că for
ţele armate 'sud-yemenite au inter
ceptat o unitate saudită.

Relaţiile dintre oele două ţări sa 
află într-o stare de tensiune de 
mai multă vreme. Guvernul de la 
Aden a acuzat în repetate rînduri 
Arabia Saudită că încearcă cu a- 
jutorul foştilor sultani să răstoar
ne regimul republican din Yeme
nul de sud.

Cele mai puternice ciocniri aa 
avut loc în lunile octombrie şi no
iembrie ale anului trecut în apro
pierea localităţilor Beihan şi Ha- 
rib.

Beirut 27 (Agerpres). — Guvernul libanez, format de premierul 
Rashid Karame, s-a întrunit în prima sa reuniune, in prezenţa 
preşedintelui Charles Helou, pentru a examina principalele pro
bleme cuprinse în declaraţia-program a noului cabinet. în cuvîn
tarea rostită cu această ocazie, preşedintele Charles Helou a sub
liniat că noului cabinet ii revine misiunea de a rezolva sarcini 
importante şi complexe în domeniul politicii interne şi externe 
pentru a asigura stabilitatea ţării.

„Politica guvernului, a arătat şeful statului libanez, trebuie să 
se axeze pe o platformă care să unească pe toţi cetăţenii libanezi 
şi să fie in măsură să contribuie la consolidarea unei adevărate 
colaborări a Libanului cu alte ţări arabe“. Charles Helou a rea
firmat că Libanul este gata să participe la reuniunea arabă la 
nivel înalt, programată pentru 20 decembrie Ia Rabat.

Dezvăluirea altor 
m a sa cre  similare 
celui d e  la S o n g  My

Interviu! cancelarului 
Willy Brandt
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a Yemenului de sud


